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D66

1.1.
D66

Vraag Antwoord

1. Pag 3
Verhoging van de OZB

Er wordt gesproken van “Hiervoor was 
een pakket aan maatregelen nodig 
waarin ook een verhoging van de 
onroerende zaak belasting 
noodzakelijk is gebleken”.

A) Waarom heeft het college niet 
gekozen voor een tweede keuze 
alternatief voor de gemeenteraad dat 
zij bijvoorbeeld ook voor de optie om 
op alle lopende projecten 7% of een 
ander percentage kostenreductie kan 
kiezen?

B) De voorgestelde OZB verhoging is 
voor 1 jaar ingeboekt. Hoe ziet de 
verantwoordelijke wethouder de jaren 
daaropvolgend qua OZB ontwikkeling? 
Oftewel is het echt eenmalig of is het, 
gezien de positieve ratio voor 
belastingcapaciteit een opstap naar 
een jaarlijkse verhoging? Komt daar 

A) Dit zien we als een politieke vraag.
Qua technische duiding: in de voorgelegde begroting heeft een integrale afweging plaatsgevonden van 
bijstelling van budgetten (reguliere en projecten). Waarbij opgemerkt dat we daarbij niet de zogenaamde 
kaasschaafmethode hebben toegepast, maar elke post inhoudelijk is beoordeeld op mogelijke bijstelling.

B) We stellen een structurele verhoging voor van 8,7%. Of er voor de komende jaarschijven 2022-2024 
een aanvullende verhoging nodig is zal blijken uit de opbrengsten van spoor 2. Zoals gemeld in de 
‘uiteenzetting financiële positie’ bestaat de mogelijkheid tot het verder verhogen van de OZB in het geval 
de zoektocht naar dekkingsmiddelen tot onvoldoende resultaat leidt. Via de Kadernota 2022 zullen wij u 
concrete voorstellen doen.

C) De (lopende en nieuwe) projecten hebben we beoordeeld. Voor het bestaande PNL 2020-2023 
hebben we enkele projecten met een jaar uitgesteld. In het nieuwe PNL hebben we diverse projecten 
aangepast (lager bedrag en/of planning opgeschoven naar komende jaren).
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nog een voorstel voor bij spoor 2?

C) Hoe komt het dat er nergens in de 
programmabegroting gesproken 
wordt over het ‘on hold’ zetten van 
een of meerdere projecten voor 1 of 2 
jaar om op die wijze deze zorgelijke 
begrotingstijd goed door te komen? 
(zie ook vraag 8 over meerjarig 
perspectief en goed 
rentmeesterschap)

2. Pag 5
Nieuwe lasten bestaand beleid

Voor schuldhulp is een contract 
afgesloten. “plangroep” voorziet in de 
dienstverlening aan bewoners die wij 
(nog) niet zelf kunnen begeleiden.

Is dit aanvullend op de 
formulierenbrigade bij Forte? En zo ja, 
waarom wordt dit (nog) niet door de 
ambtenaren zelf opgepakt? Is het plan 
wel om dit zelf te gaan doen en zo ja, 
wanneer en levert dat dan een 
besparing op tov inhuur?

De formulierenbrigade van Forte Geldzaken is een voorliggende voorziening, waarbij inwoners 
ondersteund worden bij diverse financiële regelingen. Indien aan de orde worden inwoners verwezen 
naar de gemeentelijke schulddienstverleners.

De gemeentelijke schulddienstverleners geven informatie en advies over schulddienstverleningstrajecten 
aan inwoners die zich bij de gemeente melden.

Er wordt wel een onderzoek gestart waarin wordt bekeken of we met inzet van eigen medewerkers alle 
werkzaamheden gerelateerd aan schuldhulpverlening kunnen gaan uitvoeren.

3. Pag 6
Muziek in de klas

Waarom is de keuze gemaakt om op 6 
van de 22 basisscholen 

In februari 2020 is er een enquête gehouden onder alle 22 basisscholen. Hierin konden zij onder andere 
aangeven of zij dit schooljaar willen deelnemen aan Meer Muziek in de Klas. 
5 scholen hebben hier positief op gereageerd. 
Met het beschikbare budget van 
€ 53.000 is het mogelijk om op deze 5 scholen in alle groepen een vakdocent muziek in te zetten. 
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muziekonderwijs aan te bieden? Meerdere andere scholen hebben de wens uitgesproken in een volgend schooljaar aan te willen haken.

4. Pag 6
Schoolmaatschappelijk werk, 

Inzet schoolmaatschappelijk werk ikv 
preventie jeugdhulp

Waarom wordt het benodigde 
budget niet in mindering gebracht 
op budget voor jeugdhulp? 
In de toelichting op de ombuigingen 
van de tweede bestuursrapportage 
staat dat er 140.000 euro in mindering 
kan worden gebracht op het budget 
voor het voorliggende veld, omdat er 
per abuis een post (‘SMW”) dubbel 
begroot is. Klopt het dat het hier ook 
gaat om Schoolmaatschappelijk Werk 
en zo ja, graag uitleg waarom 
wederom een extra post wordt 
opgevoerd in de begroting.

School Maatschappelijk Werk (SMW) is voor 2020 inderdaad incidenteel te hoog begroot. Dit budget 
wordt voor 2020 incidenteel afgeraamd via de 2e bestuursrapportage. De reden waarom er opnieuw een 
post wordt opgevoerd voor 2021 en verder, is omdat we graag de huidige bezetting van 1,5 fte op het 
primair onderwijs (22 basisscholen) en 1,39 fte op het voortgezet onderwijs (4 middelbare scholen) 
willen uitbreiden. We signaleren namelijk dat de bezetting van 2,89 fte schoolmaatschappelijk werk niet 
toereikend is om optimaal preventief te kunnen werken. De schoolmaatschappelijk werkers helpen nu 
vaak kinderen die al zorg ontvangen, maar komen niet toe aan meer preventieve gesprekken en inzet.

5. Pag 6 
Meedoenregeling

Eerder is aangegeven dat er extra geld 
nodig was voor de uitvoering van de 
Gelrepas (45.000) (zie nota samen 
zorgen voor perspectief), dit bedrag 
zou structureel in de begroting van 
2021 worden meegenomen.

Het bedrag € 210.000 is het extra bedrag dat is aangevraagd voor het uitvoeren van de 
Meedoenregeling. Deze PNL is aangevraagd voordat we een definitieve raming van kosten hebben 
gemaakt.  In raadsvoorstel 20rv000047 is onderbouwd dat er een structureel tekort wordt verwacht van 
€ 150.000 om de punten van de deelnemers te kunnen dekken. In een bijlage hebben we een Excel 
bestand toegevoegd waarin te zien is hoe het bedrag is opgebouwd. De aanname die we hebben gedaan 
is dat 60% van de deelnemers de punten volledig zal benutten. 

De gevraagde splitsing kunnen we vanwege onze berekenwijze niet laten zien.
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Waarom is het bedrag nu 210.000 
euro? Graag uitsplitsen in het deel dat 
nodig is ivm de verruiming naar 
inkomens tot 120% en de kosten van 
de uitvoering van de regeling zelf.

6. Pag 6
Interventieteam

Extra structureel budget voor 
interventieteam
Waarom zijn de kosten van het 
Interventieteam niet onderdeel van de 
kosten voor jeugdzorg? 

Ergo: waarom wordt het benodigde 
bedrag niet in mindering gebracht op 
het budget voor jeugdhulp?

De uitgaven van het IVT zijn wel onderdeel van het totale budget voor Jeugdzorg.

7. Pag 6 en 24
Beheer openbare ruimte. 
Areaaluitbreiding pag 6 en speerpunt 
32 pag 24 en lasten openbaar groen in 
meerjarenperspectief

In het de nota die onlangs in de Raad 
is geweest, werd aangegeven dat er 
geen structurele vervangingspost is 
gereserveerd in de begroting. Er is 
aangegeven dat in de afgelopen jaren 
deze post gemiddeld 2,1 mln was.
Moet de post voor 
vervanging/rehabilitatie van 
openbare ruimte nog in de 
begroting verwerkt worden? Gaat 

Binnen het beheer en onderhoud van de openbare ruimte kennen we eigenlijk een drietal niveaus van 
beheer, namelijk;
-klein onderhoud (schoffelen, snoeien, inspecties, vegen, etc.)
-groot onderhoud (inboet, asfaltonderhoud, relinen riolering, etc.)
-vervanging 
Het is correct dat er in de huidige begroting nog geen rekening is gehouden met deze structurele 
vervangingen. De extra lasten van een structurele vervangingspost zijn nog niet bekend en vloeien voort 
uit de nog op te stellen meerjaren beheersplannen.

Daarnaast klopt het dat de kosten voor openbaar groen dalen in de komende jaren. Voor de bestrijding 
van de invasieve plantensoorten is aflopend budget in de komende jaren opgenomen. Daarbij wordt 
uitgegaan dat we er in slagen om dit beter beheerbaar te maken.



6

dit gebeuren bij de acties voor spoor 
2? 
Waarom dalen de lasten de komende 
jaren zoals op pagina 25 weergegeven 
voor het beheer?

8. Pag 7 en 40
Meerjarig perspectief, pag 7 en pag 
40, programma 9 speerpunt 50 “Goed 
Rentmeesterschap” pag 40

Pag 7: In het meerjarenperspectief 
wordt de opgaaf ieder jaar groter.  
Pag 40: “Dit wordt mede veroorzaakt 
door een toename van de 
investeringsportefeuille.”

In hoeverre heeft dit te maken met 
lasten van investeringen en projecten 
in de openbare ruimte die vanaf 
heden of in 2021 gestart gaan worden 
en waarvan de lasten dus na afloop 
van dit jaar, respectievelijk 2021 niet 
meer te vermijden zijn? En wat zijn de 
gevolgen als deze investeringen en 
projecten ‘on hold’ worden gezet tot 
we financieel in beter weer zitten?

De grote(re) nadelige begrotingssaldi na 2021 zijn maar voor een heel beperkt deel het gevolg van lasten 
van investeringen en projecten in de openbare ruimte die vanaf heden of in 2021 gestart gaan worden. 
Het “on hold” zetten van deze investeringen zal dus weinig effect hebben op de begrotingssaldi 2022 – 
2024.

9. Pag 9
Uitgangspunten begroting

Bij belastingen wordt bij OZB een 
stijging conform inflatie genoemd

Het uitgangspunt van de begroting 2021 is een stijging van de OZB met het inflatiepercentage (= 1,7%). 
Om te komen tot een sluitende begroting 2021 is een van de voorstellen een aanvullende / extra 
verhoging van de OZB met 7%. Totaal gaat het dan inderdaad om een stijging van de OZB met 8,7%.
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Deze stijging is toch 7% plus inflatie 
dus 8,7%?

10. Pag 15
Speerpunt 34 Stationsomgeving 
Zetten-Andelst

Er wordt een kwaliteitsimpuls gegeven 
aan het stationsgebied en er is een 
schetsontwerp gemaakt. Realisatie 
staat voor 21/22

Hoe verhoudt de hier genoemde 
kwaliteitsimpuls zich tot het aanwijzen 
van dit gebeid als locatie voor 
woonwagenstandplaatsen?

Beide processen verhouden zich momenteel niet tot elkaar. Het proces om te komen tot herinrichting 
van het stationsgebied is opgestart. Het project zal worden uitgewerkt in een uitvoeringsgereed ontwerp 
binnen het vastgestelde budget. Voor het realiseren van de woonwagenlocaties moet nog budget 
beschikbaar worden gesteld.

11. Pag 18
Programma 3, Economische Zaken, 

Saldi fysieke bedrijfsinfrastructuur 
stijgt in 2022 tov 2021 met 23.000.

Waardoor komt deze stijging?

Het verschil van € 23.000 heeft betrekking op de rentelasten over de boekwaarde op 1-1 van de 
investeringen die bij dit taakveld horen. Het verschil is echter ten onrechte ontstaan. Bij de berekening 
van de rentelasten in 2023 en 2024 is namelijk een verkeerd rentepercentage gebruikt, te weten 2,0% in 
plaats van 1,66%. Het verschil zal worden gecorrigeerd via een administratieve wijziging. Er is geen 
sprake van een budgettair effect voor de begrotingssaldi 2023 en 2024 omdat het renteverschil wordt 
afgeboekt van het renteresultaat op taakveld 0.5.

12. Pag 19 en 115 
Speerpunt 16 Programma 4, 
Onderwijs en de vele PM PNL posten

SHP wordt in december 2020 
vastgesteld en is niet meer 
doorgewerkt naar de begroting.

Wel zijn er al investeringen in de PNL 
opgenomen, maar ook staan er vele 
op PM Kan het zijn dat uit de SHP nog 

Naast de opgenomen ramingen worden voor de volgende Kadernota (2022-2025) nog investeringen 
opgenomen. In het nog vast te stellen SHP worden deze mogelijk toekomstige investeringen zichtbaar 
gemaakt. 
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meer kosten voortvloeien voor de 
komende jaren dan voorzien in de 
huidige PNL posten? En zo ja, hoe 
groot is dat risico?

13. Pag 19
Speerpunt 17 doorlopende leerlijn

Zorg binnen onderwijs (ZBO)

Wat wordt bedoeld met Zorg Binnen 
Onderwijs en hebben de 
samenwerkingsverbanden hier ook 
een rol in?

Zorg binnen Onderwijs wordt aangevraagd wanneer een leerling zorg nodig heeft die redelijkerwijs niet 
van een school verwacht mag worden. Dit kan in de vorm zijn van begeleiding (bijvoorbeeld bij 
externaliserend gedrag) of begeleidende verzorging (bijvoorbeeld bij de toiletgang bij kinderen met een 
fysieke beperking). De zorg is niet gericht op schoolse vaardigheden of vakinhoudelijke vaardigheden. 
Hiervoor is de school / het samenwerkingsverband verantwoordelijk

14. Pag 22 Vitale sportparken

Sportnota
Welke impact heeft de Coronatijd op 
de uitvoering van dit speerpunt? Zijn 
of worden er andere of extra 
activiteiten georganiseerd om het doel 
van dit speerpunt: 'vitale sport' te 
behouden en te verbeteren?

Uitvoering hiervan is vertraagd. Gesprekspartners in dit proces hebben de rapportage ontvangen. 
Sportverenigingen hebben momenteel hun handen vol aan het in goede banen leiden van wedstrijden en 
trainingen onder coronamaatregelen. Via mailingen vanuit sport@overbetuwe.nl en de 
contactfunctionaris vanuit Overbetuwe Beweegt (OBB) zijn wij in contact met de verenigingen. Wij 
bieden hen informatie, kennis en ondersteuning. Vanuit het Lokale Sportakkoord zijn sportservices van 
de Gelderse Sportfederatie (GSF) beschikbaar voor verenigingen. De GSF ondersteunt verenigingen via 
trainingen en workshops op het gebied van clubkader, vitale besturen, duurzaamheid en vrijwilligers. 
OBB coördineert dit aanbod richting verenigingen.

15. Pag 23
Programma 5: Nieuwbouw 
mulitfunctioneel Sportcentrum

De kapitaallasten worden in 2023 
780k hoger per jaar volgens de PNL. 
Komend jaar worden kosten gemaakt 
voor de definitiefase.

In het kader van spoor 2 zal discussie 

De definitiefase is gereed in Q1 2021 en wordt aangeboden aan de raad in Q2 2021 (zie 20bij08379). Dan 
wordt aangeboden: Programma van Eisen, Locatieonderzoek, aanbestedingsonderzoek en toetsing 
Programma van Eisen aan financiële uitgangspunten kadernota 2020. Na deze fase gaat het project 
‘Nieuwbouw multifunctioneel Sportcentrum’ de ontwerp-, voorbereidings- en realisatiefase in.   

mailto:sport@overbetuwe.nl


9

volgen over onze ambitie op dit punt. 
Wanneer is in dit traject het ‘point of 
no return’ bereikt, met andere 
woorden hoeveel tijd heeft de Raad 
om over de ambities een (gewijzigd) 
besluit te nemen?

16. Pag 24 
Visie op bibliotheek/Hart van Heteren

Bij het onderdeel Visie op bibliotheek 
staat vermeld “Vooral in Heteren 
komt dit tot uiting in het Hart van 
Heteren”.

We zijn blij dit terug te lezen in de 
programmabegroting. Kunnen we de 
laatste stand mbt het Hart van 
Heteren vernemen? Inhoudelijk hoe 
ver is het gevorderd? Wanneer is 
beoogde opleverdatum? En uiteraard 
zijn hier nog financiële meevallers 
(woningbouw ozb) of tegenvallers te 
verwachten?

Omgevingsvergunning Hart van Heteren is onherroepelijk. Momenteel is verkoop in volle gang. Bij 70% 
verkoop kunnen voorbereidingen bouw starten.
Q4 2021 Beoogde opleverdatum. Zie planning 20rv000023.
Op dit moment zijn geen meevallers of tegenvallers te verwachten.

17. Pag 27, 45, 100 en 107
Programma 6 Speerpunt 3 Sociaal 
Domein pag 27 en lasten 
meerjarenperspectief en pag 45 
mutaties reserves en pag 100 
maatregelen ten behoeve van 
structureel sluitende begroting en 107 
verloop reserve 

Bijna iedere rapportage vinden 

Zie bijlage.. De begroting voor 2021 en verder wijkt iets af van het financiële kader zoals dat in het beleidsplan 
Sociaal Domein 2020-2024 is opgenomen. Dit heeft onder andere te maken met een aantal PNL’s die later verwerkt 
zijn. Verder is in de begroting de besparing pas vanaf 1 juli 2021 ingezet. Wij hebben echter vertrouwen in de 
voorgestelde maatregelen, en hanteren het financieel kader zoals beschreven in het beleidsplan als basis voor de 
uitvoering
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mutaties plaats op de begroting voor 
het sociaal domein. Zoals onlangs in 
de berap en nu ook weer bij nieuwe 
lasten (zie vragen 2 en 4). Daarnaast 
vinden ook nog mutaties plaats op de 
gevormde bestemmingsreserve voor 
sociaal domein.

Graag ontvangen we een overzicht 
van de kosten van het sociaal domein 
over de afgelopen 2 jaren (2018, 
2019), de verwachting voor 2020 en 
de verwachting voor 2021-2024 
inclusief de toevoegingen en 
onttrekkingen van de 
Bestemmingsreserve.

18. Pag 33 en 47/48
Saldi riolering (pag 33) en tarieven pag 
47/48d

Ontwikkeling lasten en baten riolering 
versus tarief:
7.2 Riolering in resp ‘21,’22,’23 en 
‘24. Lasten 2.491 2.479 2.462 2.440
19, Baten -3.548 -3.548 -3.548 -
3.548
Totaal 7.2 Riolering. -1.056 -1.069 
-1.086 -1.108
pag 47
Rioolheffing 1.803 2.053 11,7% 
deels eenm. Ja

De totale kosten voor riolering staan weergegeven op blz. 52. Daar staan naast de kosten van taakveld 
7.2 (riolering) ook overige kosten vermeld die administratief toegerekend moeten worden en kosten van 
andere taakvelden.
Alle inkomsten worden wel op taakveld 7.2 (riolering) verantwoord.

De totale kosten (zie blz. 52) bedragen € 3.760 miljoen. De inkomsten, inclusief de tariefmutatie, 
bedragen € 2.269 miljoen. Een 100% kostendekking wordt bereikt door een onttrekking aan de 
voorziening riolering van € 1.491 miljoen.
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Hoe verhoudt het begrote overschot 
van ruim een miljoen bij riolering zich 
tot het uitgangspunt van 
kostendekkendheid. Hoe verhouden 
deze bedragen zich tot de 
tariefbespreking van het rioolrecht op 
pag 48/49 ?

19. Pag 36
Land van Tap

“In de nieuwe ontwikkelvisie voor dit 
gebied koersen we op de volgende 
functies: woningbouw, parkeren en 
andere centrumversterkende 
voorzieningen”.

We willen graag weten:
A) Zijn de betrokken omwonenden 
hiervan op de hoogte?
B) Zijn de betrokken omwonenden 
hierbij meegenomen?
C) Wat zijn de financiële (beoogde) 
consequenties voor deze 
programmabegroting?
D) Wanneer komt het college met 
uitleg en beelden over dit lang 
lopende project?

A)en B)
Omwonenden zijn op de hoogte en zijn meegenomen. Voor het Land van Tap wordt een uitgebreid 
participatietraject doorlopen. De raad is hierover in verschillende memo’s geïnformeerd. Verwezen 
wordt naar: 18INF00062 over de aanpak van het project; 18INF00092 over de participatie en 
communicatie; 19INF00061 over het onderzoek naar centrum versterkende voorzieningen en 
20INF00050 over de stand van zaken van het project.
C)
Voor het Land van Tap wordt een concept Ontwikkelvisie aan de raad voorgelegd. In de Ontwikkelvisie 
wordt richting aan een mogelijke ontwikkeling voor het Land van Tap gegeven. De Ontwikkelvisie is geen 
concreet uitvoeringsplan en heeft conform de BBV-voorschriften geen effect op de begroting.
D)
In 2018 is een motie aangenomen waarin de raad aan het college verzoekt om omwonenden en andere 
stakeholders serieus mee te nemen in het proces voor de toekomstige invulling van het Land van Tap.
Er is een uitgebreid participatietraject doorlopen. Het resultaat van het participatietraject wordt 
beschreven in een concept Ontwikkelvisie. Deze visie wordt op dit moment afgerond en zal eind dit 
jaar/begin volgend jaar aan de raad worden voorgelegd.

20. Pag 36 en 58
Programma 8: Speerpunt 14 knoop 38 
pag 36 en Toelichting op eenmalige 
risico’s pag 58

In de Begroting 2021 wordt een voorstel gedaan voor de dekking van de extra kosten ad € 4 miljoen voor 
de gemeente Overbetuwe. Voorgesteld wordt om dit te dekken uit de bestemmingsreserve Bovenwijks 
(€ 1 miljoen) en door het voteren van een extra krediet (€ 3 miljoen af te schrijven in 20 jaar). 
De structurele lasten voor de afschrijving bedragen circa € 184.000,- per jaar. Van incidentele kosten is 
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Gemeente Overbetuwe gaat 4 miljoen 
extra bijdragen aan aanpassingen van 
knoop 38.

Wat zijn de concrete gevolgen voor de 
begroting door knoop 38? Welk 
incidentele kosten en welke 
structurele kosten worden verwacht 
op grond van de afspraak die onlangs 
is gemaakt. Zijn deze kosten al 
verwerkt in de voorliggende 
begroting?

nog geen sprake. Deze vloeien voort uit nadere afspraken die tussen de partijen moeten worden 
gemaakt over de verdere uitwerking van de plannen voor Afslag 38.

De kosten voor Afslag 38 zijn van toepassing vanaf 2025 en zijn onderdeel van het meerjarenperspectief. 
Derhalve zijn hiervoor geen kosten in de voorliggende begroting opgenomen.

21. Pag 37
Programma 8: Speerpunt 39 wonen 
onder hoogspanningskabels 

Het haalbaarheidsonderzoek  van 
Tennet naar mogelijkheden voor 
verkabeling is gereed.

Kan de raad beschikken over de 
conclusies van het rapport van 
Tennet? Is er al rekening gehouden in 
de begroting met verkabeling? Loopt 
de gemeente hier nog een risico?

Totale kosten van de verkabeling 
€ 24.064.095,- Waarvan op basis van de regeling 20% voor rekening komt van Overbetuwe, zijnde 
€ 4.812.818,- 
In de begroting is nog geen rekening gehouden met verkabeling. De gemeente loopt geen risico, omdat 
zij zelf bepaald of de verkabeling wordt uitgevoerd of niet.

In relatie tot dit dossier is er door 8 gemeenten waar verkabelen speelt en de wet VET 
(verkabelingsregeling) van toepassing is een overleg opgang gebracht met de provincie. Bedoeling is om 
gezamenlijk de provincie te bewegen een financiële bijdrage ter beschikking te stellen voor verkabeling 
van de hoogspanningstrace’s. De provincie heeft ook een verantwoordelijkheid op dit dossier – de 
hoogspanningslijnen voorzien immers de hele provincie van stroom.

Ja de conclusies van de rapporten van Tennet zijn beschikbaar voor de raad.

22. Pag 40 en pag 78
Programma 9: Speerpunt 46. Optimale 
Informatievoorziening
Pag 40 en pag 78 Bedrijfsvoering

Er komt in 2021 een nieuwe 

Informatievoorziening is in eerste instantie vooral een interne bedrijfsvoeringsaangelegenheid. In die zin 
is het niet zozeer een onderwerp voor de Raad, maar voor het College, waarbij de Raad uiteraard wel in 
informerende sfeer wordt meegenomen. Mocht blijken dat bepaalde keuzes daarin een aanvullend 
beslag op de financiële middelen legt, dan moet de Raad hier uiteraard een besluit over nemen. In de 
afgelopen jaren heeft Informatievoorziening echter niet alleen een rol gekregen in de interne 
bedrijfsvoering, maar wordt het steeds meer gebruikt om bepaalde maatschappelijke doelen te behalen. 
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Informatiebeleidsplan.

Wordt dit plan, of in elk geval de 
relevante kaders waar de Raad een 
uitspraak over hoort te doen, ook aan 
de Raad voorgelegd?

Het is belangrijk dat de Raad over die digitalisering die onze inwoners en bedrijven raakt, 
richtinggevende uitspraken doet.  Om die kaders aan te geven zal de Raad dan ook betrokken worden.

23. Pag 40
Speerpunt 49 Nota risicomanagement

Voor 2021 richten wij ons op een 
volledige inbedding van 
risicomanagement in de organisatie.’

Op welke moment wordt de 
vernieuwde paragraaf 
weerstandsvermogen opgenomen in 
de P&C cyclus, is dat bij de kadernota 
2022, begroting 2022 of op een ander 
moment?

In de programmabegroting 2022 zullen we de vernieuwde paragraaf weerstandsvermogen opnemen. In 
de aanloop daarnaar toe zullen we de raad apart over de vernieuwde opzet van deze paragraaf 
informeren.

24. Pag 49
Kostenontwikkelingen 
afvalstoffenheffing

De stijging van de lasten van 
afvalstoffenheffing zijn als gevolg van 
prijsstijgingen aanzienlijk en 
betekenen een nettostijging in lasten 
van 40 euro op jaarbasis, een stijging 
van 26,5%, bovenop de stijging van 
vorig jaar van 31,8%.

Overweegt het college om op basis 

Het klopt dat de afvalstoffenheffing  is gestegen, dit heeft echter wel zijn redenen. De belangrijkste 
oorzaak van deze stijging zijn de dalende marktprijzen van de diverse grondstofstromen die al enige jaren 
onder druk staan. Verwerkers van grondstoffen stellen steeds strengere kwaliteitseisen en de 
vergoedingen die de gemeenten voor grondstoffen ontvangt, blijven dalen. Deze trend en de verhoging 
van de Rijksbelasting op restafval is ook in de rest van Nederland zichtbaar. Dit zorgt voor meer kosten 
waardoor een verhoging van de afvalstoffenheffing onontkoombaar is. Tegelijkertijd zijn er de afgelopen 
jaren goede resultaten bereikt met het scheiden van afval en grondstoffen door inwoners.  

We willen u als raad graag meenemen in deze en andere ontwikkelingen aan de hand van een 
grondstoffenbeleidsplan. Zoals u al weet is Nederland onderweg naar een circulaire economie. Langzaam 
stappen we over naar een economie gericht op het hergebruik van grondstoffen. Dit is nodig omdat 
grondstoffen schaarser en duurder worden. We spreken vanaf nu over grondstoffen in plaats van afval. 
De consument heeft een cruciale rol in het proces om de hoeveelheid huishoudelijk afval te verminderen 
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van deze forse kostenstijgingen zich te 
heroriënteren op de wijze van 
afvalinzameling op zo’n wijze dat deze 
beter betaalbaar is en blijft voor 
inwoners en zonder dat de 
duurzaamheidsdoelen bijgesteld 
hoeven worden?  En zo ja, wanneer 
staat dat in de planning?
Wat heeft deze kostenstijging voor 
invloed op de 
kwijtscheldingsmogelijkheden en -
budget?

en het mogelijk te maken grondstoffen uit ons afval te hergebruiken.  Het grondstoffenbeleidsplan zal 
volgend jaar aan u worden aangeboden. 

De kostenstijging heeft  geen invloed op de mogelijkheid voor het verkrijgen van kwijtschelding. Het 
hogere vast tarief voor de afvalstoffenheffing leidt wel  tot een hoger budget voor kwijtscheldingen.

Er is en blijft kwijtschelding mogelijk voor het vaste bedrag van de afvalstoffenheffing.
De verhoging van het vaste bedrag heeft een effect op het kwijtscheldingsbudget. In de begroting is 
hiermee al rekening gehouden.

25. Pag 51
Vrijstelling leges voor non- profit 
instellingen

Het bedrag van de vrijstelling geldt 
voor vergunningen waarvan de leges 
niet meer dan 315 euro bedragen.

Wat is het doel van deze vrijstelling? 
Wanneer is dit bedrag bepaald en 
wordt dit bedrag geïndexeerd? Zo 
nee, waarom niet?

De vrijstelling voor non-profit instellingen is ingevoerd om te voorkomen dat de heffing van leges een 
rem zet op o.a. de plaatselijke initiatieven en activiteiten zonder winstoogmerk die ten goede komen aan 
de gemeenschap(szin). De verenigingen / stichtingen leveren een belangrijke bijdrage aan de 
leefbaarheid van de dorpskernen in de gemeente Overbetuwe. Het bedrag is in 2017 t.o.v. 2016 
verhoogd van € 250 naar € 300 en wordt vanaf 2018 jaarlijks geïndexeerd.

26. Pag 57 
overzicht structureel 
weerstandsvermogen

In het staatje staat bij “structurele 
risico’s” staat telkens “p.m.” vermeld.

Er is sprake van structurele financiële risico’s. Deze risico’s kunnen we echter nu nog onvoldoende 
kwantificeren en zijn daarom “p.m.” geraamd. Deze risico’s zitten vooral bij het sociaal domein, 
deelname in verbonden partijen en de coronacrisis. Op pagina 62 is dit nader geduid. 
Voor de kwalificatie van het structureel weerstandsvermogen kijken we naar (de saldi van) onze 
begrotingspositie. Omdat onze begrotingspositie is verslechterd is de duiding nu “matig”. Bij 
ongewijzigde meerjarige begrotingssaldi en invulling van ‘pm’- posten zal de kwalificatie verslechteren 
naar onvoldoende tot ruim onvoldoende. Vandaar onze inspanningen vanuit spoor 2 die er op gericht 
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Waarom staat hier p.m.? En als dit wel 
gevuld wordt, wat heeft dit dan voor 
gevolgen voor de kwalificatie van het 
structureel weerstandsvermogen?

zijn om onze begrotingspositie weer te verbeteren, zodat we ook in staat zijn om structurele risico’s op te 
kunnen vangen.

27. Pag 62 
Decentralisatie sociaal domein

“Als gevolg van deze ontwikkeling is 
de oprichting van een coöperatie met 
de daarbij behorende juridische 
stappen getemporiseerd”

Is het nog steeds de bedoeling dat -
indien de jeugdzorgwet niet gewijzigd 
wordt- een coöperatie op te richten 
en zo ja, wanneer  (in welk jaar) zijn 
de kosten voor het vormen van een 
coöperatie dan opgenomen in de 
begroting?

Overbetuwe Samen en het vormen van een coöperatie is on hold gezet in afwachting op de hervorming 
van het jeugdstelsel. Wanneer daar meer duidelijkheid over is, leggen we een besluit voor aan de 
gemeenteraad.
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28. Pag 63 
Solvabiliteitsratio en structurele 
exploitatieruimte 

De score van de solvabiliteitsratio is 
‘rood’, dus meest risicovol en wordt 
de komende jaren steeds slechter. De 
solvabiliteitsratio drukt het eigen 
vermogen uit als percentage  van het 
totale vermogen. Ook de structurele 
exploitatieruimte duikt in de rode 
cijfers de komende jaren. De 
structurele exploitatieruimte geeft 
weer hoeveel ruimte we hebben om 
onze eigen lasten te dragen.

Klopt het dat deze twee cijfers elkaar 
beïnvloeden in negatieve zin? En wat 
zou het voorlopig uitstellen van 
investeringen genoemd in het 
antwoord op onze vraag 6 waar geld 
voor geleend moet worden voor 
invloed hebben op deze ratio’s?

De solvabiliteitsratio wordt berekend door de omvang van het eigen vermogen (EV) te delen door de 
totale passiva (totaal vermogen (TV)). 
De ratio daalt omdat enerzijds het eigen vermogen afneemt (daling van algemene en 
bestemmingsreserves) en anderzijds het totale vermogen toeneemt (door stijging van de vaste 
schulden).
De structurele exploitatieruimte wordt berekend door het verschil van de structurele lasten en baten 
(excl. structurele mutaties reserves) te delen door het totaalsaldo aan baten. Voor de berekening worden 
dus andere eenheden gebruikt.

Wanneer investeringen waarvoor geleend moet worden, worden uitgesteld, dan leidt dat tot minder 
vreemd vermogen en dus een wat gunstigere verhouding EV / TV  in jaar t (dus iets betere 
solvabiliteitsratio). Uitstel van een investering in jaar t leidt tot lagere structurele kapitaallasten in jaar t + 
1 en dus tot een betere ratio structurele exploitatieruimte in jaar t + 1.

29. Pag 65 
Onderhoud kapitaalgoederen

Er staan veel actualisaties voor de 
beheerplannen voor 2021 ingepland.

Is het haalbaar en wenselijk dat alle 
beleidsplannen in 2021 opnieuw 
opgesteld worden? Welke plannen 
hebben de hoogste prioriteit voor het 

Na vaststelling van het Integraal kwaliteitsplan van de openbare ruimte is het van belang om de 
beheerplannen te actualiseren om meer grip op de kwaliteit te krijgen en houden. Hierbij hebben we de 
ambitie uit gesproken om dit allemaal in 2021 te realiseren. Of dit haalbaar blijkt zullen we in het loop 
van het jaar gaan ervaren. Met name het GRP en Afvalstoffenbeleid hebben een hoge prioriteit omdat 
deze onlosmakelijk zijn verbonden met de lokale belastingen van de inwoners. Hierbij is het ook van 
belang om een goed toekomstperspectief te kunnen geven.
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college?
30. Pag 68 en 69 

Onderhoudsvoorziening/reserve 
accommodaties niet zijnde gebouwen 
(zoals sportvelden)

Groot onderhoud van kunstgras gaat 
via de PNL, jaarlijks wordt het 
sportinventaris gekeurd.

Zorgen de adviezen van mevrouw 
Cornielje die op 15 september 
gepresenteerd zijn ervoor dat er wel 
een meerjarenonderhoudsplanning zal 
worden opgesteld voor grotere 
investeringen op dit onderdeel? En zo 
ja, zien wij graag een inschatting van 
de consequenties voor de structurele 
lasten.

Ja, het groot onderhoud van kunstgrasvelden valt onder de adviezen voor een op te stellen 
meerjarenonderhoudsplan. Dat wordt organisatie breed opgepakt (o.a. ook openbare ruimte). De totale 
financiële impact is thans nog niet in te schatten.

31. Pag 71, 
rente en rentetoerekening

Er wordt een rentevoordeel van ruim 
9 ton voorzien.

De redenatie van dit onderdeel is voor 
ons lastig te begrijpen. Is het mogelijk 
om dit nog een keer uit te leggen? De 
redenatie van dit onderdeel is voor 
ons lastig te begrijpen. Is het mogelijk 
om dit nog een keer uit te leggen?

Er is een verschil tussen de rekenrente en de rente die wij betalen. Als rekenrente wordt door ons nu 2% 
gehanteerd. Het gemiddelde werkelijk te betalen rentepercentage ligt daar wat onder. Op grond van de 
BBV voorschriften mag de afwijking tussen de gehanteerde rekenrente en het werkelijke 
rentepercentage niet groter zijn dan 25%. 

Via de staat van investeringen wordt bij alle investeringen gerekend met die 2% rente (m.u.v. 
grondcomplexen) en zo ook verdeeld over alle taakvelden excl. het taakveld Treasury. Totaal gaat het om 
€ 3,666 miljoen (zie tabel op blz. 71). De werkelijke rente die toegerekend kan worden is € 2,759 miljoen 
en dus is er sprake van een rentevoordeel van € 0,906 miljoen. Dit rentevoordeel wordt geraamd op het 
taakveld 0.5 Treasury (als negatief bedrag op de post renteresultaat). Dit geeft het volgende 
totaaloverzicht:

Op alle taakvelden (excl. TV Treasury) :  + 3,666 mln
Op taakveld Treasury:                                 - 0,906 mln
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Totaal in de begroting aan rentelasten:  + 2,759 mln
Toe te rekenen rente:                                 + 2,759 mln
Verschil                                                                    0

32. Pag 72 
Ruimte tov kasgeldlimiet

In de tabel staat de ruimte op ‘0’. 
Onder de tabel staat vermeld: “Uit de 
tabel blijkt dat de gemeente onder de 
vastgestelde normering voor de 
kasgeldlimiet blijft”

Is op ‘0’ uitkomen hier verstandig 
omdat kortlopende leningen 
goedkoper zijn dan langlopende 
leningen? Is er naast het risico van 
stijging van rente bij het omzetten 
naar nieuwe leningen er niet ook nog 
een risico dat we te weinig cashflow 
hebben of heeft de kasgeldlimiet hier 
niet mee te maken?

Ja, door maximaal kort te lenen (dus tot de kasgeldlimiet) profiteer je optimaal van de lage 
geldmarktrente (laag t.o.v. de kapitaalmarktrente), waarbij de verwachting is dat de kapitaalmarktrente 
niet stijgt. Naast het renteargument zijn er ook overlopende posten waarbij bedragen pas in het volgend 
jaar worden ontvangen. Deze worden tijdelijk dus kort gefinancierd door middel van kasgeldleningen.

Is er een risico op te weinig cash flow in relatie tot de kasgeldlimiet:
Antw: Nee, bij te weinig cash flow en daardoor een dreigende kasgeldlimietoverschrijding zal dit worden 
opgevangen door het lang lenen op de kapitaalmarkt om een kasgeldlimietoverschrijding te voorkomen.

33. Pag 76 +80

Dit heeft geleid tot het besluit om de 
formatieomvang voor 2020 en 2021 
vast testellen op 7,2 fte per 1.000 
inwoners (ipv 6,9 fte)

Hoe verhouden deze uitgangspunten 
zich tot de beleidsindicatoren  
bedrijfsvoering in tabel op pag 80?

Op basis van de definitie van de beleidsindicator formatie is deze 7,1 fte (zie blz. 80, 1e beleidsindicator). 
Op basis van de definitie die geldt voor deze beleidsindicator is de 7,1 fte excl. de formatie voor de 
Belastingsamenwerking. De vastgestelde formatie binnen het P-budget blijft zich ontwikkelen binnen de 
gemaakte afspraak van maximaal 7,2 fte per 1.000 inwoners.

34. Pag 77 
tabel P-budget

A. Op basis van de huidige inzichten is de verwachting dat het P-budget 2020 volledig wordt benut of een 
geringe onderbesteding laat zien. Bij deze ontwikkeling is rekening gehouden met de eerder 
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A Werkelijke uitgaven P-budget t/m 
september in 2020
B Budget 2020 en 2021.

A Wat is naar verwachting de totale 
uitgaven over 2020 op het P-budget?

B zitten in deze bedragen de 
bezuiniging die in de tweede berap op 
het P-budget worden voorgesteld al 
verwerkt?

gerapporteerde incidentele besparing van € 280.000 die is gemeld in de 2e berap. 

B. In de tabel P-budget is de incidentele besparing van € 280.000 voor 2020 nog niet opgenomen bij 
aangepaste begroting 2020. 
Dit geldt eveneens voor de structurele besparing van € 345.000 bij de primaire begroting 2021. 
Bij het definitief vaststellen van de 2e berap 2020 en begroting 2021 door de Raad vindt actualisatie van 
de cijfers / tabel plaats.

35. Pag 79
Digitalisering en bekendmakingen

Dit houdt de verplichting in om vanaf 
1 januari 2021 officiële publicaties 
online bekend te maken…Voor enkele 
publicaties gaat   deze verplichting in 
op 1 januari 2022. In 2021 doen we de 
voorbereiding hiervoor”

Het is lastig in te schatten waar de 
laatste zin aan refereert: Betekent dit 
dat we al voldoen aan de eisen die per 
1 januari 2021 gelden of wordt daar in 
de loop van 2021 pas aan voldaan?

De inwerkingtreding van de Wet elektronische publicaties is onlangs uitgesteld tot 1 juli 2021. Voor de 
inwerkingtreding van de wet geldt een fasering. Vanaf 1 juli 2021 moeten alle officiële publicaties 
elektronisch worden gepubliceerd.  Wij zorgen dat we op 1 juli 2021 voldoen aan deze verplichting. 
Daarnaast is er een overgangstermijn van een jaar voor de plicht tot digitale terinzagelegging van stukken 
en voor digitale publicatie van bestaande beleidsregels. Daar refereert de laatste zin aan. We hebben tot 
1 juli 2022 de tijd om aan die verplichtingen te gaan voldoen.

36. Pag 82

9B Bijdrage GO Arnhem Nijmegen

Is in de post van € 91.000 uitgegaan 
van € 2,00 euro per inwoner? Voorstel 

Dat is juist, echter dat is nog niet in de begroting opgenomen. Op basis van het huidige aantal inwoners 
en een bijdrage van € 3,50 per inwoner gaat het voor Overbetuwe om een gemeentelijke bijdrage van ca. 
€ 170.000. Op deze korte termijn is het niet mogelijk om te achterhalen hoe het zit met de kosten voor 
de regionale samenwerking en welke budgetten daarvoor zijn opgenomen in de begroting 2021. In de 
komende periode zal dit worden uitgezocht. Wellicht moeten via de 1e Bestuursrapportage 2021 
aanvullende middelen beschikbaar worden gesteld voor 2021 en latere jaren. De dekking van de 
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is toch om een bijdrage te leveren van 
2,50 euro per inwoner + 1,00 euro 
voor de Economic Board + evt nog 
extra uitgaven die kunnen oplopen tot 
in totaal 8,00 euro per inwoner?  

aanvullende middelen zal daarin dan ook worden meegenomen.

37. Pag 94
De Schalm

Er gaat een discussiepaper komen of 
we als gemeente het pand De Schalm 
in Andelst/Valburg willen aanhouden

We willen als D66 fractie en 
ongetwijfeld ook andere fracties daar 
direct in meegenomen worden omdat 
wij stimuleren van ondernemerschap 
een heel belangrijk speerpunt vinden. 
Dit ook zeker in relatie tot het 
financieel gezond houden van onze 
gemeente. Kan dat worden 
toegezegd?

Indien er sprake is van een koerswijziging wordt dit met de raad betrokken.

38. Pag 97 en 98
Lopende actieve complexen

Onder de tabel op pag 97 wordt 
vermeld dat De Morel in 2020 wordt 
afgesloten en derhalve niet in de tabel 
is opgenomen, op de volgende pagina 
staat ‘Elst Zuid’ genoemd bij de 
grondcomplexen.

Gaat het in de tweede tabel bij “Elst 

In de grondexploitatie die in juni 2020 is vastgesteld is het uitgangspunt dat het grondcomplex Elst Zuid 
(De Morel) per 31-12-2020 wordt afgesloten, zodra de gronden zijn overgedragen.
Dit complex is dan in 2021 niet meer in exploitatie en daarom dus niet opgenomen in de tabel op pagina 
97.  Voor de nog te maken kosten (het woonrijpmaken)  wordt een voorziening getroffen. Omdat deze 
werkzaamheden in 2021 plaats vinden is dit complex (Elst Zuid) nog wel opgenomen in de tabel op 
pagina 98.
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Zuid” om De Morel?
39. Pag 108

Prognose algemene reserve

In de tabel is bij ‘verwacht 
begrotingsoverschot/tekort’ bij de 
jaren 20 tot 24 ‘0’ opgenomen.

Waarom is hier ‘0’ opgenomen? De 
verwachtingen zijn toch anders? Als 
hier het verwachte overschot van 
2020 en de tekorten van 21 en verder 
worden opgenomen, wat is dan het 
verloop van de AR?

Als uitgangspunt is gekozen dat een eventueel begrotingstekort in het jaar zelf wordt opgevangen door 
besparingen / meevallers waardoor er per saldo geen onttrekking uit de AR hoeft plaats te vinden. 

Indien de tekorten van -1.358K (2022), -1.957K (2023) en -3.618K (2024) zich daadwerkelijk zullen 
voordoen zal het saldo van de AR per 31-12-2024 dus 6.933 lager zijn en daarmee uitkomen op +2.095K 
i.p.v. op +9.028K. En dat is zeer onwenselijk. Vanuit adequaat risicomanagement dient de algemene 
reserve namelijk op voldoende niveau te blijven om risico’s te kunnen opvangen.

40. Pag 118
Aanvullend structureel bedrag 
jongerenparticipatie

Aanvulling staat op PM

Waarom staat de aanvulling op PM, 
kan er geen schatting worden 
gemaakt?

Na vaststelling van de motie jongerenparticipatie hebben we samen met Forte onderzocht hoe we 
hieraan invulling kunnen geven. Jongeren betrekken bij vraagstukken van de gemeente is niet 
gemakkelijk. We hebben uiteindelijk besloten uitvoering van de motie te splitsen in 2 onderdelen. Ten 
eerste laten we een onderzoek uitvoeren om de stem van kinderen en jongeren te horen over informele 
speel-, hang- en chillplekken in Overbetuwe. Ten tweede is Forte aan de slag gegaan om enerzijds 
jongeren te activeren om zelf aan de slag te gaan met thema’s die zij belangrijk vinden. En anderzijds 
jongeren te vragen mee te denken over gemeentelijke vraagstukken op een manier die aansluit bij 
jongeren. Een eerste evaluatiemoment is eind 2020. De uitvoering van de motie loopt door in 2021; een 
eventueel vervolg wordt onderdeel van de reguliere opdracht en budgetten voor Forte, hier is geen 
aanvullend budget voor nodig. 

41. Pag 119
Structureel budget bestrijding 
eikenprocessierups

De maatregelen hebben enig effect. De afbouw van het bedrag lijkt dan een logische stap. Alleen de 
natuur laat zich niet sturen. Helaas kunnen we nog niet zonder de preventieve bestrijding om de overlast 
zoveel mogelijk te beperken. In de natuur zijn er nog onvoldoende natuurlijke vijanden om het probleem 
op te lossen. Dus als we geen afbreuk willen doen aan onze volksgezondheid is het niet verstandig om 
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Structureel is 20.000 euro opgenomen

Hebben de reeds uitgevoerde 
maatregelen al effect en zo ja, kan het 
bedrag dat hiervoor gereserveerd is 
niet worden afgebouwd? Mocht dat 
nog te vroeg zijn om te concluderen: 
kan daar dan na het komende 
rupsenseizoen een besluit over 
genomen?

het budget af te bouwen.
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GBO

1.2
GBO

                 Vraag Antwoord

1. Blz 5 
Uitbreiding OLP/meubilair 
bassisschool   Wegwijzer: Bedrag 
ontbreekt   (toename kapitaallasten)  
30.000?

In het overzicht zijn inderdaad alleen de lasten aangegeven voor 2021. De investering in 2021 is € 30.000. 
De kapitaallasten die daaruit volgen zijn € 3.400 vanaf 2022.

2. Blz 5 Regionale samenwerking (78.000 
euro) regionaal mobiliteitsfonds    Wat 
gaat dat opleveren, wat doen ze 
daarvoor?

De regio zet in op een structurele mobiliteitsaanpak. Hiervoor is naast een eenduidige inhoudelijke 
aanpak ook capaciteit en financiering voor nodig.  Het regionale mobiliteitsfonds is bedoeld voor de 
financiering van de organisatie ; lobby en communicatie ; beleidsuitwerking, studies en monitoring; 
investeringen/strategische projecten (cofinanciering).  Studies en projecten  hebben o.a. betrekking op 
het optimaliseren van het fietsnetwerk; behoud en versterken van OV; ondersteuning  bij duurzame 
mobiliteitsprojecten en verkeersveiligheidsaanpak.

3. Blz 6
Zaakgericht werken bedrag 
ontbreekt 

Dat is een juiste constatering. Het ontbrekende bedrag is € 110.000 (investeringsbedrag). Dit betekent 
een kapitaallast vanaf het jaar 2022 van € 23.000 per jaar.

4. Blz 16
Bij verkeer en vervoer  en parkeren 
zijn naast de lasten ook baten 
opgenomen waar komen deze 
vandaan?

Op het taakveld 2.1 Verkeer en vervoer staat € 26K geraamd aan baten. Dit betreft:
# Bijdragen derden voor schade aan wegen                                         € 11K
# Bijdrage Provincie straatverlichting div. provinciale wegen         €  9K
# Subsidie van het Rijk voor actiekosten verkeersveiligheid           €  6K

Op het taakveld 2.2 Parkeren staat € 39K geraamd aan baten. Dit betreft:
# Jaarlijkse subsidie zonnestroomsystemen op P&R-garage         € 39K

5. Blz 20
Wat wordt er verstaan onder 
Onderwijsbeleid en Leerlingenzaken, 
wat mag ik verwachten?( 2.919 x 1000 
euro)

Hieronder valt bijvoorbeeld leerplicht, leerlingenvervoer, bewegingsonderwijs en peuterspeelzalen

6. Blz 13 De verwachting is dat de komende jaren het aantal verwijzingen per 10.000 inwoners van 12-17 jaar, zich 
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Verwijzingen Halt: aantal per 10.000 
inwoners van 12-17 jaar 77- 79- 105 – 
loopt fors op in 3 jaar tijd is er een 
actuele verwachting?

stabiliseert rond de 100 per jaar.

7. Blz 25  Media :  
Lasten 1045    Baten 24    zijn dit de 
Bieb  e  n de lokale omroep? De lokale 
omroep is dit jaar weer gekozen door 
de gemeenteraad, dus te verwachten 
is dat de 24.000 euro wel uitgegeven 
gaat worden aan subsidie.

In de lasten a € 1.045.000 is inderdaad een bedrag a € 26.000 opgenomen voor de lokale omroep

8. Blz 27 
 In een van de 6 doelen van het 
beleidsplan voor een passende 
inrichting voor het sociaal domein 
staat bij punt 2 ondermeer: 
Maatwerkvoorzieningen ombuigen tot 
Algemene voorzieningen>
Welk financieel doel is hiermee 
gesteld?  Op blz 30 staan de volgende 
bedragen opgenomen:
Maatwerk 18+   6.436.000 euro en 
Maatwerk 18-  18.164.000 euro  hoe 
verhouden deze bedragen zich tov 
2020? Is hier al enig zicht op? 
Vanwege Corona zou je zeggen dat er 
minder behandelingen hebben 
plaatsgevonden net als in de reguliere 
zorg.

Nadere onderbouwing volgt in notitie die 23 oktober ter informatie naar de raad gaat.
Wat de effecten van corona zijn is nu nog niet bekend, vooralsnog hebben we geen signalen dat de 
ondersteuning afgenomen is. Veel aanbieders hebben toch een vorm gevonden om de ondersteuning te 
continueren. Bovendien hebben we verplichting de gecontracteerde aanbieders continuïteit te bieden en 
te bevoorschotten. Hierover bent u steeds geïnformeerd middels de verschillende 
raadsinformatiebrieven over de gevolgen van Corona.

9. Blz 33 De constatering is juist. De kostendekking is ook opgenomen op blz. 53. Al meerdere jaren is de 
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 Begraafplaatsen lasten 77k baten zijn 
54 k er moet dus geld bij,  waarom?

kostendekking nagenoeg gelijk. De jaarlijkse tariefsverhoging volgt de prijsindex.

10. Blz.75 

Het ziekte verzuim vertoont weliswaar 
een licht dalende tendens maar blijft 
t.o.v. landelijke gemeenten met 
dezelfde omvang hoog. Welke 
concrete acties gaat u ondernemen 
om dit verzuim verder/ sneller terug 
te dringen?

Voor het verzuim en de ontwikkeling hiervan is continue aandacht in onze organisatie. In het 
verzuimprotocol zijn afspraken opgenomen en periodiek vindt overleg plaats tussen het management en 
de bedrijfsarts. Daarnaast kan/wordt de medewerker gefaciliteerd (bijv. bedrijfsmaatschappelijk werk, 
IZA bedrijfszorgpakket).  
In het 4e kwartaal 2020 – 2021 wordt extra aandacht aan verzuim besteed d.m.v.:
 Een themabijeenkomst verzuim die eind 2020 plaatsvindt  v.h. management waarbij o.a. de 

bedrijfsarts is betrokken. 
 Het speerpunt Vitaliteit. Hiervoor verwijzen wij graag naar de Begroting 2021, blz. 75 Duurzame 

inzetbaarheid / de vitale medewerker 
 Gefaseerd vinden periodiek medische onderzoeken plaats. 
 Op organisatieniveau vindt periodiek monitoring plaats van de verzuimontwikkeling.

Als we kijken naar het verzuim over de periode Q3 2020 zien we dat de daling zich blijft voortzetten. Een 
onzekere factor voor de verzuimontwikkeling is COVID-19.

11. Blz.80
Bij inhuur externen zien we een 
dalende tendens. Welke acties denkt u 
te ondernemen om die inhuur sneller 
te beperken of m.a.w. wat is uw 
ambitie?

De ontwikkeling van de dalende tendens van inhuur heeft zich vanaf 2019 ingezet. De verwachting is dat 
ook in 2021 een daling van inhuur plaatsvindt. Inhuur blijft wenselijk bij bijv. piek, ziek en specifiek en 
organisatieontwikkelingen. Tijdens de informatie-bijeenkomsten in 2019 en 2020 heeft de voormalige 
gemeentesecretaris de raad hierover geïnformeerd. De ambitie is/blijft om inhuur op structurele 
formatie te minimaliseren, gebruik te maken van raamovereenkomsten en de flexibele schil te blijven 
analyseren op ontwikkeling en invulling. Het inhuur% binnen onze organisatie in vergelijking met de VNG 
personeelsmonitor 2019 voor een gemeenteklasse van onze omvang is gelijk of lager. Bij de geschetste 
inhuurontwikkeling zijn de eventuele effecten van het extra inhuren i.v.m. COVID-19 niet meegenomen.

12. Blz. 86
Bij modulaire gemeenschappelijke 
regeling staat vermeld, dat in 2021 
naar verwachting “beschermd wonen” 
wordt gedecentraliseerd. Heeft u een 
indicatie van de financiële 
consequenties voor de gemeente?

De verdere decentralisatie van beschermd wonen gaat, financieel gezien, in met ingang van 2022. Vanaf 
dat tijdstip komen nieuwe cliënten voor rekening van de lokale gemeenten. Het gaat hierbij echt om 
nieuwe cliënten. Dus niet om iemand van wie de indicatie wordt verlengd. De verdere 
doordecentralisatie gaat formeel gezien wél in per 2021. 
Regionale samenwerking is een verplichting. Op dit moment wordt in de regio gewerkt aan verdere 
plannen voor deze ‘door decentralisatie’. Financiële solidariteit wordt hierbij genoemd. De regionale 
afspraken zullen t.z.t. (uiterlijke eind 1e kwartaal 2021) worden voorgelegd aan de diverse raden. 
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Wel is financieel nog veel onduidelijk. Zo is er nog geen definitief uitsluitsel over het landelijke 
verdeelmodel. Hier was eerder namelijk veel kritiek op omdat dit is gebaseerd op ‘inwoners’ en niet op 
‘verdeling instellingen’. Meer landelijke gebieden (als we het zo kunnen noemen) hebben traditioneel 
gezien in verhouding meer instellingen binnen de gemeentegrenzen dan verstedelijkte gebieden. 
Uitsluitsel over het landelijk verdeelmodel volgt mogelijk in december. Over financiële consequenties 
voor Overbetuwe kunnen op dit moment nog geen uitspraken worden gedaan.

13. Blz.101
Reconstructies van een aantal wegen 
worden doorgeschoven. Heeft dit 
geen gevolgen voor de 
verkeersveiligheid en leidt in latere 
jaren niet tot grotere kosten? 

oWegdekken PvMG naar 2021: De voorbereidingen (asfaltonderzoeken etc.) zijn inmiddels opgestart. 
In het voorjaar van 2021 kunnen de werkzaamheden worden uitgevoerd. De verwachting is dat deze 
planning geen knelpunten oplevert voor de verkeersveiligheid.

oRenovatie Paulstraat naar 2021: We zijn op dit moment in gesprek met bewoners en de Dorpsraad 
van Slijk-Ewijk over de wensen vanuit het de straat/dorp, daarna start de voorbereiding medio 
december/ januari.

oHoge Wick/Spaanstraat kan nog verder doorgeschoven worden omdat we afgesproken hebben met 
de Ws Valburg dat zij eerst de woningen gaan renoveren en wij daarna de straat. Verkeersveiligheid 
komt dan niet in gevaar.

oVriesenenk/Huyenkamp kan naar 2021. Wel zullen we dan enkele noodreparaties aan het asfalt uit 
moeten voeren omdat de verkeersveiligheid in het gevaar komt.

14. (blz 17)

- Het  Economisch 
Uitvoeringsprogramma  is voor 2021 
verlaagd met 30.000,00 tot 70.000,00.
Wat heeft dat voor effect in 2021 en 
werkt die bezuiniging door in de 
volgende jaren? 

Het is een structurele aanpassing van het budget voor het Economisch Uitvoeringsprogramma. 
Het Economisch Uitvoeringsprogramma wordt eind 2020 geactualiseerd voor de periode 2021-2022. Dat 
betekent dat in het aangepaste uitvoeringsprogramma keuzes worden gemaakt voor welke activiteiten 
budget beschikbaar wordt gesteld. Voor veel activiteiten is geen budget noodzakelijk en gaat het om 
inzet van bestuurlijk en ambtelijke uren.

15. -  Bevriezen van de lasten Sociaal 
Domein op niveau 2020 € 1.759.000; 

De afgelopen jaren hebben we een flinke groei in de behoefte aan ondersteuning gezien, met name bij 
jeugd. We verwachten dat deze groei afneemt. En dat de maatregelen die we inzetten effect hebben. 
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is dat reëel en haalbaar? Hoe dit te 
bewaken? Hoe B&W hierop “af te 
rekenen”? mede gezien het enorme 
tekort dat in 2020 plots is ontstaan. 
Dat zou in de komende jaren ook weer 
kunnen gebeuren.

Daarom bevriezen we de budgetten op het huidige niveau. Zodat onze ondersteuning stabiel en op 
hetzelfde niveau blijft, op basis van onze reguliere werkwijze. Nadere onderbouwing volgt in notitie die 
23 oktober ter informatie naar de raad gaat.

16. - hoe is het tekort op sociaal domein 
zó exorbitant opgelopen, zonder dat 
er een voorwaarschuwing was, is 
geanalyseerd hoe dat komt? Is er dat 
overziende niet veel te laat 
gereageerd met het nemen van 
maatregelen

Na de decentralisatie in 2015 is veel aandacht gegaan naar het continueren van ondersteuning. Onze 
administratie was niet op orde; we hadden de afgelopen jaren onvoldoende inzicht in onze uitgaven en 
de ingezette ondersteuning. Inmiddels is onze administratie op orde en ontwikkelen we een monitor die 
ons wel in staat stelt om te sturen. Ook zijn we reeds geruime tijd bezig met een transformatie van het 
sociaal domein, die moeten bijdragen aan het financieel in balans komen. Dit is verder beschreven in het 
beleidsplan sociaal domein 2020-2025. 
De raad is steeds geïnformeerd over de financiële situatie. In de tussenrapportages is afgelopen jaren het 
budget verhoogd. In de monitor en jaarrekeningen is de stijgende lijn van de kosten voor jeugd en Wmo 
gerapporteerd. Afgelopen jaren was het tekort in de jaarrekening opgenomen en toegelicht. Te zien is 
dat we vanaf 2017 een tekort opnemen. In de begroting 2020 is een bestemmingsreserve gevormd en is 
voor 2020 t/m 2023 ruim 13 miljoen budget toegevoegd.

17. Is er de verwachting dat er in de 
nabije toekomst gelden uit Den-Haag 
beschikbaar worden gesteld voor onze 
Gemeente t.b.v. het sociaal domein en 
dan in het speciaal voor jeugdzorg?

Ook de door de Minister aangekondigde hervorming van het jeugdstelsel loopt vertraging op; het is nog 
onduidelijk wat er gaat veranderen en wanneer. Om de druk op de Jeugdzorg te verlichten heeft het 
kabinet in 2019 al extra geld uitgetrokken voor de Jeugdzorg. Dit gaat om € 1 miljard euro voor de 
periode 2019 tot en met 2021, een aanvullend € 300 miljoen in 2022. Daarnaast wordt landelijk 
onderzoek gedaan naar of gemeenten structureel extra middelen nodig hebben voor de uitvoering van 
de Jeugdwet. De resultaten van dit onderzoek worden eind dit jaar verwacht.

18. - wat zijn de gevolgen als we geen 
uitgaven doen i.v.m. knoop38, denk 
aan extra gevraagde 4 miljoen?

Indien er geen (extra) middelen worden vrijgemaakt voor Afslag 38, komt het bestuurlijk akkoord niet tot 
stand. Dat betekent dat er een financieel tekort is en zowel de aanpassingen aan de afslag als de 
aanliggende (fiets)infrastructuur niet kunnen worden gerealiseerd. Er zijn in dat geval ook geen middelen 
beschikbaar om de fietsveiligheid ter hoogte van de Rijksweg-Zuid met de ontsluitingsweg naar de 
railterminal te verbeteren.

19. - lokale lastendruk 
(ozb/rioolheffing/afvalstoffenheffing) 
stijgt met (gemiddeld) 12%.  Is het reel 

Dit neigt naar een politieke vraag. 

Qua technische duiding: de lasten van het SD maken onderdeel uit van onze totale begroting en dienen 
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de inwoners te laten opdraaien voor 
de overschrijdingen van SD, dat 
immers door de (centrale) overheid 
bekostigd moet worden (is misschien 
politieke vraag)

gedekt te worden vanuit de algemene middelen (algemene uitkering). Hier staat geen specifieke 
rijksuitkering tegenover. Het is aan de gemeente om de verdeling van de beschikbare middelen te 
verdelen over de diverse beleidsterreinen.

M.b.t. riool- en afvalstoffenheffing: deze zijn 100% kostendekkend.

20. Pag. 113. 13.b. Uitvoering fietsagenda 
actie spoor 1: verlaging 441.000 van 
het investeringsbedrag. Kapitaallasten 
27.000 lager. Wat houdt dat concreet 
in? Wat betekent dat voor de 
uitvoering van de fietsagenda?

De verlaging van de investering betekent dat het ontwerp voor het project Zeegstraat zal worden 
herzien. We zien kansen om de kosten te verlagen van het ontwerp. Bij dit proces houden we wel vast 
aan de gestelde uitgangspunten uit de  notitie "Overbetuwe fietst verder", Naar een optimaal 
fietsnetwerk tussen de kernen.

21. Blz 5: regionaal mobiliteitsconsument. 
Wat is de totale inleg in dit fonds en 
hoe is dat verdeeld over de 
deelnemende gemeenten?

De totale inbreng voor het mobiliteitsfonds vanuit de regio komt uit op ruim €1.1 mln. Per gemeente is 
een bijdrage gevraagd van € 1,30 per inwoner. 
Voor Overbetuwe betekende dit concreet een bijdrage van € 61.792. 
In de begroting is een hoger bedrag opgenomen omdat er ook nog een deel van de gemeentelijke 
bijdrage van 2020 in is verwerkt.

22. Blz 5: regionaal mobiliteitsconsument. 
Wat is de totale inleg in dit fonds en 
hoe is dat verdeeld over de 
deelnemende gemeenten?

De regio zet in op een structurele mobiliteitsaanpak. Hiervoor is naast een eenduidige inhoudelijke 
aanpak ook capaciteit en financiering voor nodig.  Het regionale mobiliteitsfonds is bedoeld voor de 
financiering van de organisatie ; lobby en communicatie ; beleidsuitwerking, studies en monitoring; 
investeringen/strategische projecten (cofinanciering).  Studies en projecten  hebben o.a. betrekking op 
het optimaliseren van het fietsnetwerk; behoud en versterken van OV; ondersteuning  bij duurzame 
mobiliteitsprojecten en verkeersveiligheidsaanpak.
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VVD

1.3
VVD

Vraag Antwoord

1. Pagina 4 (algemene inleiding)

bij opbouw resultaat van de kaderbrief 
2021 staat een tabel. Niet duidelijk is wat 
het verschil is in de posten inflatie 
methodiek en inflatie 2021. Is dat te 
verklaren en waarom loopt de inflatie 
methodiek zo exponentieel op in de 
meerjaren begroting (2021 - 2024)

Met de post inflatiemethodiek wordt in deze tabel bedoeld het terugdraaien van het ramen in 
lopende prijzen wat we voorheen deden. Het terugdraaien ervan leidde tot de genoemde nadelen in 
de betreffende jaren. Het nadeel komt omdat we voorheen aan de inkomstenkant een hogere 
inflatiecompensatie via de Alg. Uitkering raamden dan we aan de lastenkant aan extra lasten 
vanwege inflatie raamden. Omdat in deze methode ook nog eens een cumulatie zit, wordt het 
verschil tussen beide methodieken elk jaar groter.

In de begroting 2020 zaten de jaarschijven 2020 t/m 2023. In de Kadernota 2021 en begroting 2021 
is jaarschijf 2024 erbij gekomen. Deze jaarschijf stond dus niet geraamd in de begroting 2020 en is 
daarom gekopieerd met alle bedragen uit 2023. De omzetting van de lopende naar constante prijzen 
(aanpassing inflatiemethodiek) gaf dus hetzelfde effect, namelijk -943K. Ook het terugdraaien van 
de mutaties van de septembercirculaire 2019 op basis van lopende prijzen zat in voornoemde -943K 
verwerkt. In 2024 is echter op basis van constante prijzen sprake van een AU die 657K hoger is dan 
in 2023. Het uiteindelijk effect in 2024 is daarom -943K + 657K = -286K

De post inflatie 2021 betreft het ramen in constante prijzen met alleen een inflatieraming van 1,7% 
(IMOC-percentage) in 2021.

2. Voor Knoop/afslag 38 is een 
bestemmingsreserve gevormd van 2,275 
miljoen euro (tabel pagina 107). Voor het 
extra tekort, en als gevolg van de deal 
tussen de Provincie, Nijmegen en 
Overbetuwe is een bedrag van 4 miljoen 
euro afgesproken dat ten laste komt van 
Overbetuwe. Hoe wordt de dekking 
daarvoor geregeld, is dat alleen via de 
kapitaalslasten of wordt hiervoor ook (een 
deel of geheel) van dit 
bestemmingsreserve gebruikt ?

In de Begroting 2021 wordt een voorstel gedaan voor de dekking van de extra kosten ad € 4 miljoen 
voor de gemeente Overbetuwe. Voorgesteld wordt om dit te dekken uit de bestemmingsreserve 
Bovenwijks (€ 1 miljoen) en door het voteren van een extra krediet (€ 3 miljoen af te schrijven in 20 
jaar).
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CDA

1.4
CDA

Vraag Antwoord

1. Pagina 5: afspraken met Plangroep 
(plus 110K): hoe past dit binnen het 
bestaande kader en waar komen deze 
extra kosten vandaan? Wordt er ook 
regionaal samengewerkt met 
Plangroep?

De €110.000 is niet gekoppeld aan contractuele verplichtingen met Plangroep. Het bedrag is abusievelijk 
onjuist toegelicht. Hieronder volgt de juiste toelichting.

Bij de start van “actief er op af” hebben we in een convenant met woningbouwverenigingen afgesproken 
dat betalingsachterstanden direct gemeld worden waardoor we actie kunnen ondernemen.  Door het 
afleggen van huisbezoeken aan inwoners met een betaalachterstand zorgen we ervoor dat schulden niet 
nodeloos oplopen. We lopen hiermee voorop bij de wijziging in de Wet gemeentelijke 
Schuldhulpverlening (Wgs). De wijziging geeft gemeenten de mogelijkheid met verplichtend karakter om 
gegevens van burgers met betalingsachterstanden in een vroeg stadium uit te wisselen met 
woningcorporaties  energie- en drinkwaterbedrijven en zorgverzekeraars. Hierdoor krijgen gemeenten 
mensen met schulden tijdig in beeld en kunnen zij schuldhulpverlening aanbieden. De wetswijziging gaat 
op 1 januari 2021 in. Ondertussen hebben we Menzis, Vitens en energiebedrijven kunnen toevoegen aan 
het convenant. Voor het uitvoeren van deze nieuwe wettelijke taken moeten veel extra huisbezoeken 
worden afgelegd. Hiervoor is extra inzet benodigd. In de definitieve begrotingstekst zal deze tekst 
worden opgenomen.

Met Plangroep wordt lokaal samengewerkt. Er zijn geen regionale samenwerkingen met andere 
gemeenten om gezamenlijk met Plangroep vorm te geven aan schulddienstverlening aan onze inwoners.

2.. Pagina 5 JOGG aanpak: wordt er ook 
gebruik gemaakt van landelijke 
subsidiemogelijkheden voor jongeren 
op gezond gewicht? Waar is het 

1- Nee. Er zijn gen mogelijkheden voor subsidie. Wel zijn er commerciële en maatschappelijke 
partners die bijdragen in natura. Bijvoorbeeld het verzorgen van watertappunten, het leveren 
van drankjes en voedsel voor bijvoorbeeld sportinstuiven en manifestaties. Het bedrag dat 
gevraagd wordt is voor het bekostigen van de JOGG regisseur. 



31

besluit genomen om een tijdelijke 
inzet structureel te maken?

2- Dit bedrag ligt nu voor ter besluitvorming aan de raad.

3. Pagina 6: extra inzet 
schoolmaatschappelijk werk. Is dit een 
wettelijke taak voor de gemeente of 
ligt hier ook een verantwoordelijkheid 
voor het onderwijs zelf. Kan een 
overzicht worden gegeven van de 
resultaten?

Inzet van schoolmaatschappelijk werk (SMW) is geen wettelijke taak. Het draagt wel bij aan onze doelen, 
zoals een doorlopende zorg- en leerlijn, het versterken van de signalerende functie binnen de vindplaats 
onderwijs en preventieve, vroegtijdige, laagdrempelige inzet van jeugdhulp. 

Een kort inzicht in de resultaten:
- Het SMW PO heeft in 2019 138 leerlingen begeleid. Het grootse aantal hulpvragen had betrekking op 

gedragsproblemen, verwerking en relatie met ouders.
Het SMW VO heeft in 2019 55 leerlingen begeleid. De grootste hulpvragen hadden betrekking op relatie 
met ouders, identiteit en verwerking.

4.  Pagina 6 Meedoenregeling 
kost 210K extra. Kan het 
college dit onderbouwen met 
een concrete prognose van 
deelnemersaantallen? Graag 
ontvangen wij een overzicht 
van deze geschatte aantallen.

Wij hebben begrepen dat men zich 
alleen digitaal kan aanmelden voor 
deze Meedoenregeling. Heeft dat een 
negatieve invloed op het aantal 
aanmeldingen?

Het aantal deelnemers groeit ongeveer met 200 personen per jaar. Bij de start van de Meedoen regeling 
waren er 1026 deelnemers. Per oktober 2020 zijn er 1174 deelnemers.  Dit ligt in de lijn met de prognose 
voor 2020.

Voor 2021 verwachten we aan het eind van het jaar ongeveer 1400 deelnemers. De onderbouwing voor 
dit bedrag deze bedragen en prognoses zijn terug te vinden in raadsvoorstel 20rv000047. In een bijlage 
hebben we de onderbouwing toegevoegd waaruit te volgen is hoe de raming tot stand is gekomen.

Zover wij weten heeft dat geen negatieve invloed op het aantal aanmeldingen. Op basis daarvan trekken 
wij de conclusie dat de digitale aanvraag niet voor een afwijkende groei zorgt. We hebben rekening 
gehouden met mensen die minder digitaal vaardig zijn. Voor hen zijn er cursussen die aangeboden 
worden bij de Bibliotheek. Daarnaast zijn er afspraken gemaakt met Forte Geldzaken, Vluchtelingenwerk 
en het Sociaal team Overbetuwe om mensen te begeleiden als zij niet zelfstandig een digitale aanvraag 
kunnen indienen. Het bezit van een computer is niet vereist. Toegang kan ook worden verkregen via 
tablets en smartphones.

5. Pagina 7: het college stelt voor om de 
lasten voor het sociaal domein te 
bevriezen op het niveau van 2020. 
Hoe is de berekening van de 1.759K 
tot stand gekomen en kan het college 

De afgelopen jaren hebben we een flinke groei in de behoefte aan ondersteuning gezien, met name bij 
jeugd. We verwachten dat deze groei afneemt. En dat de maatregelen die we inzetten effect hebben. 
Daarom bevriezen we de budgetten op het huidige niveau. Zodat onze ondersteuning stabiel en op 
hetzelfde niveau blijft, op basis van onze reguliere werkwijze. Nadere onderbouwing volgt in notitie die 
23 oktober ter informatie naar de raad gaat.
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hierbij een onderbouwing geven

 Pagina 7: de kosten voor het 
sociaal domein zijn de 
afgelopen vier jaar met tien 
miljoen euro gestegen. Kan 
het college een overzicht 
geven waarin deze 
kostenstijging trendmatig 
zichtbaar is gemaakt? 

6..  In het beleidsuitvoeringsplan 
wordt beschreven dat 
Overbetuwe Samen is stop 
gezet als gevolgen van nieuw 
rijksbeleid. 

 Kan het college aangeven 
wanneer dit besluit is 
genomen en op welke 
gronden? Welke afwegingen 
zijn gemaakt en hoe is de raad 
hierover geïnformeerd? (deze 
vraag zal ook in de voorronde 
worden gesteld maar is voor 
ons ook relevant in het licht 
van de begroting) 

Overbetuwe Samen en het vormen van een coöperatie is on hold gezet in afwachting op de hervorming 
van het jeugdstelsel. Wanneer daar meer duidelijkheid over is, leggen we een besluit voor aan de 
gemeenteraad.
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7. Wat zijn de gevolgen als de raad het 
beleidsplan en het uitvoeringsplan 
niet vaststelt in november (na 
behandeling in de Begrotingsraad)? 
Hoe worden eventuele 
amendementen in de begroting 
verwerkt?

Als de raad het beleidsplan niet vaststelt, dan vallen we terug op het oude beleidsplan. Dit betekent dat 
we een aantal wijzigingen nu niet kunnen doorvoeren waarmee bijvoorbeeld de monitoring vertraging 
oploopt. Het uitvoeringsplan gaat ter informatie naar de raad. Uitvoering gaat dan ook gewoon door. De 
verwerking van eventuele amendementen is aan de raad en worden op de gebruikelijke wijze verwerkt in 
eerstvolgende bestuursrapportage.

8. Pagina 28: is het college van plan 
om meer verbinding te leggen 
tussen de uitvoering van WMO/ 
jeugd en de participatiewet, zoals 
de raad meerdere malen heeft 
gevraagd en zo ja, welke financiële 
consequenties heeft dat?

Vanuit de participatiewet is er sinds de start van het plan ‘van cliënt naar kandidaat’ vooral afstemming 
tussen Wmo en/of jeugd te zien op het gebied van jongeren met een afstand tot de arbeidsmarkt. De 
ondersteuningsvraag van jongeren uit het praktijkonderwijs, voortgezet speciaal onderwijs en/of uit het 
doelgroepenregister wordt integraal opgepakt. Dit houdt in dat alle nodige instrumenten en 
ondersteuning ingezet worden die voor deze jongere nodig is om zo zelfstandig mogelijk in zijn 
levensonderhoud te kunnen voorzien. Sociaal Domein breed gaan we nog meer integraal werken. De 
omgekeerde verordening en de vorming van het sociaal team zijn voorbeelden die de integraliteit tussen 
de verschillende domeinen verder versterkt. Met deze verbeteringen staat de ondersteuningsvraag 
straks nog meer centraal in een sociaal domein brede dienstverlening. Deze ontwikkelingen behoren tot 
een kwalitatieve verbeterslag die in dit geval niet financieel is uit te drukken.. 

9. Pagina 28: u spreekt over uitbouw 
van de meeneemregeling. Welke 
maatregelen worden er precies 
genomen?

Met de uitbouw van de Meedoenregeling wordt bedoeld het uitbreiden van het relevante aanbod in de 
webwinkel voor de deelnemers. Hiertoe geven we de organisatie Met Gezond Boerenverstand opdracht 
om aanbieders te benaderen. Dit doen we vraaggericht op basis van contacten met onze inwoners en 
relevante belangenorganisaties.

10. Pagina 115 Nieuwbouw zwembad en 
overdekte sportaccommodatie  
Voor 2023 en 2024 wordt rekening 
gehouden met vrijval 
exploitatiebijdrage De Drie Essen van 
jaarlijks 230K.
Is het onderzoek naar de 
mogelijkheden om De Drie Essen resp. 
zwemfaciliteiten in Zetten te 

Vanaf raadsbesluit 1 oktober 2019 is er vertraging opgelopen door Corona. Het Projectplan voor 
‘Nieuwbouw multifunctioneel Sportcentrum’ is pas 21 juli vastgesteld. Vooralsnog ontbreekt een 
gedetailleerd bezoekersoverzicht van de stakeholders.  De zwemvereniging EZZ zal ook zelf een visie 
opstellen ten aanzien van de 4 scenario’s. Nieuwe planning: College 26/1 en raadsvergadering 23/3 2021.
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behouden al afgerond en zo ja kan de 
Raad het collegevoorstel op de 
voorbereidende raad van 27/10 
tegemoet zien (toezegging op 
antwoorden schriftelijke vragen 14-4 
jl)?     

11. Vragen programma 6 Sociale 
voorzieningen en maatschappelijke 
dienstverlening 
Pagina 29 Speerpunt 21 Wanmolen; 
De fase van planvorming is in 2020 
afgerond. 
Uit de antwoorden op schriftelijke 
vragen (S-509) kon worden afgeleid 
dat dat het nieuwe voorstel in 
september kon worden geagendeerd 
voor een politieke avond. Is het proces 
vertraagd en zo ja waarom?

Naar aanleiding van de beantwoording van de schriftelijke vraag verscheen een bericht in De 
Gelderlander. De huisartsenpraktijk in Zetten verzocht daarop om een overleg met de bestuurder. Na dit 
gesprek (begin nov.) zullen wij het raadsvoorstel doorgeleiden naar uw raad.

12. Vragen programmabegroting 
onderwerp Ruimte 
Pagina 36, 23 Dorpshart Oosterhout, 
24 Dorpshart Driel en 28 Land van 
Tap
Welk effect heeft de verdere 
uitvoering van deze projecten en het 
project Wanmolen in Zetten op de 
begroting?  

Voor het Land van Tap wordt een concept Ontwikkelvisie aan de raad voorgelegd. In de Ontwikkelvisie 
wordt richting aan een mogelijke ontwikkeling voor het Land van Tap gegeven. De Ontwikkelvisie is geen 
concreet uitvoeringsplan en heeft conform de BBV-voorschriften geen effect op de begroting.

Voor Dorpshart Oosterhout wordt een ontwikkelvisie aan de raad voorgelegd. In de ontwikkelvisie zullen 
scenario’s worden uitgewerkt. De ontwikkelvisie zal de basis vormen voor het Dorpshart Oosterhout en 
de verdere uitvoering van het project. Op dit moment is er geen effect op de begroting. 

Via een aangenomen amendement bij de behandeling van de Kadernota 2019 is voor het centrumplan 
Driel een gemeentelijke bijdrage van € 3.000.000 gereserveerd. In 2019 is reeds een budget van € 
100.000 beschikbaar gesteld. Hiervan is inmiddels 58.500 uitgegeven. In de jaarschijven 2021 en 2022 
van het PNL 2021-2024 in de Programmabegroting 2021 is voor dit project respectievelijk € 1.450.000 en 
€ 1.450.000 opgenomen. Wanneer de raad in november 2020 de Programmabegroting 2021 (incl. het 
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PNL) goedkeurt, wordt het krediet van € 100.000 dus verhoogd met € 1.450.000 tot € 1.550.000. De 
resterende € 1.450.000 komt normaal gesproken beschikbaar bij de vaststelling van de begroting 2022.

13. Pagina 58 Railterminal 
Gelderland
Er wordt een voorziening getroffen 
van € 930.000 ter dekking van het 
nadelig saldo voortvloeiende uit de 
verkoop van woningen en 
beheerskosten en tevens wordt een 
risicopost opgenomen van € 400.000. 
Hoe zijn die bedragen opgebouwd?
Welke effect heeft niet vormen van 
deze voorziening en risicopost voor de 
begroting?
Wat is de verwachting ten aanzien van 
het gebruik van die voorziening en/of 
risicopost in 2021?

1. Voor de aankoop van woningen in het kader van de Aankoopregeling is een budget geraamd van € 4 
miljoen. Dit komt overeen met 50% van de getaxeerde marktwaarde van de woningen die onder de 
regeling vallen. Op basis van soortgelijke regelingen elders in het land wordt ervan uit gegaan dat de 
woningen door de gemeente vervolgens voor circa 90% van de aankoopwaarde worden verkocht. 
Daarnaast zullen er kosten zijn voor rente (2%) en tijdelijk beheer (3%). Tezamen levert dit op basis 
van een looptijd van 5 jaar een tekort op van € 930.000,-. Daarvoor wordt een voorziening getroffen. 
Deze voorziening wordt gevormd nadat de raad het besluit tot de Aankoopregeling heeft genomen. 
Dit heeft een eenmalig effect ten laste van de algemene reserve in 2020 van € 930.000,- (het jaar 
waarin de raad het besluit neemt). Er zijn geen structurele lasten; alle tijdelijke beheerskosten 
worden gedekt uit de voorziening.  

 
De risicopost van € 400.000,- is bepaald op basis van een risico-inschatting dat de investering hoger 
kan uitvallen. Dit bedrag komt overeen met 10% van de geraamde investering. Deze risicopost wordt 
net als de voorziening gevormd nadat de raad het besluit tot de Aankoopregeling heeft genomen. 
Deze risicopost wordt opgenomen in de paragraaf Weerstandsvermogen (en heeft geen eenmalig 
effect ten laste van de algemene reserve). Net als de voorziening heeft deze risicopost geen 
structureel effect op de begroting.

2. Indien er geen voorziening en/of risicopost wordt opgenomen, zullen de kosten een beslag leggen 
op de algemene reserve (mits de raad in november 2020 instemt met de Aankoopregeling)

3. De Aankoopregeling is van kracht vanaf het moment dat er een onherroepelijk provinciaal 
Inpassingsplan voor de railterminal is. De verwachting is dat Provinciale Staten het Inpassingsplan in 
het voorjaar van 2021 vaststelt. Het is echter aannemelijk dat er een juridische procedure zal volgen 
en het Inpassingsplan niet voor 2022 onherroepelijk wordt. 
Als de raad instemt met de Aankoopregeling, geldt bovendien dat een woning eerst een jaar op de 
markt aangeboden moet worden, voordat deze aan de gemeente aangeboden kan worden. De 
aankoop van een eerste woning zou daarom niet eerder dan in 2023 zijn. Derhalve is de verwachting 
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dat in 2021 geen gebruik wordt gemaakt van de voorziening en/of de risicopost.

14. Pagina 105, IV Incidentele baten en 
lasten
Onder 4. Onderwijs is als PNL-post bij 
De Meeuwenberg, 31C, opgenomen € 
75.000 voor een projectleider. 
Waarom is die post hier zichtbaar 
gemaakt en niet bij het P-budget?

In de Begroting 2021 wordt een voorstel gedaan voor de dekking van de extra kosten ad € 4 miljoen voor 
de gemeente Overbetuwe. Voorgesteld wordt om dit te dekken uit de bestemmingsreserve Bovenwijks 
(€ 1 miljoen) en door het voteren van een extra krediet (€ 3 miljoen af te schrijven in 20 jaar).

15. Recent is duidelijk geworden dat de 
Provincie dorpshuizen ondersteunt, is 
er een ondersteuning vanuit de 
Provincie te verwachten voor 
gemeenten in het kader van het 
dekkend krijgen van de begroting?

Vanuit de provincie is geen bijdrage te verwachten om de begroting structureel sluitend te krijgen. Wel 
zijn er eenmalige bijdrage(n) van de provincie in verband met de kosten van corona.

16. Pagina 5 en 6 diverse posten
Welk effect is te verwachten als 
besloten zou worden dat de op de 
pagina’s 5 en 6 beschreven posten 
naar 2022 worden doorgeschoven?

Voor bijna alle posten die zijn beschreven op pagina 5 en 6 geldt dat het gaat om structurele lasten die 
zich voordoen vanaf het begrotingsjaar 2021. Wanneer ze worden doorgeschoven naar 2022 wordt het 
begrotingssaldo 2021 € 829K hoger en wordt het in plaats van 0 dan dus +829K. Het doorschuiven heeft 
geen effect op het saldo 2022 omdat de structurele lasten daar al in verwerkt zijn.

De eenmalige lasten van de beschreven posten op pagina 5 en 6 worden in 2021 gedekt door de AR. 
Wanneer deze posten worden doorgeschoven wordt ook de onttrekking uit de AR doorgeschoven. Effect 
op begrotingssaldo 2021 en 2022 is nul. Saldo van de AR zal per 31-12-2021 € 86K hoger zijn omdat de 
onttrekking pas in 2022 zal plaatsvinden.

17. Pagina 9 uitgangspunten begroting
Welk effect heeft het verlagen van 
rentepercentage bij onderdeel 4 in het 
overzicht? Zijn die percentage aan te 
passen?

Het rentepercentage voor de grondexploitatie kan niet zomaar worden aangepast. Hier ligt o.a. een 
berekening aan ten grondslag van de verhouding eigen vermogen / vreemd vermogen en hiervoor is ook 
het gemiddelde rentepercentage op onze leningenportefeuille bepalend. Het rentepercentage voor de 
investeringen is gerelateerd aan de werkelijke rente van de leningenportefeuille en de verwachte 
ontwikkeling van de lange rente op de kapitaalmarkt en mag volgens de BBV voorschriften niet te veel 
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afwijken. Het budgettaire effect van een verlaging van dit percentage is zeer beperkt omdat het bij de 
rente vooral gaat om een verdeling van de
werkelijke rentelasten.

18. Pagina 12 Openbare orde en 
veiligheid
Welk effect heeft het vaststellen van 
de begroting voor de behandeling van 
het integrale veiligheidsbeleid? Legt 
de raad zich al vast voor onderdelen in 
dat beleid als de begroting wordt 
vastgesteld?

De planning is dat de gemeenteraad in zijn vergadering van 8 december a.s. de Nota Integrale Veiligheid 
vaststelt. Dan bepaalt de raad welke veiligheidsthema’s (extra) prioriteit krijgen in 2021 en 2022. Tevens 
bepaalt de raad dan de hoogte van het budget dat voor de uitvoering van het integraal veiligheidsbeleid 
beschikbaar wordt gesteld.
Het vaststellen van de begroting heeft in die zin geen effect voor de behandeling van het integraal 
veiligheidsbeleid en de raad legt zich ook nog niet vast voor onderdelen van het IV-beleid.

19. Pagina 15, punt 51 Bestrijding 
invasieve plantensoorten
Wat is het effect als de bestrijding van 
Japanse Duizendknoop in 2021 niet ter 
hand wordt genomen voor latere 
bestrijding en de begroting?

De bestrijding wordt op meerdere manieren opgepakt. Voor de reuzenberenklauw geldt dat: 
De bestrijding van de reuzenberenklauw wordt nu voornamelijk door heet water/stoom uitgevoerd. Dus 
niet alleen bovengronds maar ook ondergronds wordt deze bestreden met heet water/stoom. Door deze 
werkwijze enkele malen te herhalen zien we momenteel zeker positieve effecten.

Voor de Japanse duizendknoop geldt dat we dit op project basis grootschalig hebben aangepakt en de 
grond hebben gezuiverd door middel van zeven. Op kleinschalige wijze gebruiken we diverse methoden. 
We laten ons hierbij adviseren door gerenommeerde bedrijven die dit in heel Nederland doen om zo te 
ontdekken welke methode het meest efficiënt is.

20. Pagina 40 en 74 Bedrijfsvoering
Met de ingezette ontwikkeling in het 
kader van het robuust maken en 
houden van onze organisatie zal 
gekeken zijn naar de opgaven die de 
raad heeft meegegeven. Bij de eerste 
ombuigingen is in de bedrijfsvoering 
middelen gevonden om een tekort te 
dekken.
Brengen aanvullende “offers” vanuit 
de bedrijfsvoering het uitvoeren van 

Antwoord (1e vraag):
Als onderdeel van de heroverwegingen (zie bijlage VIII pagina 100 van de begroting) is een structurele 
besparing ad € 345.000 op het P-budget opgenomen en een structurele besparing ad € 300.000 op 
organisatiekosten. De besparing op het P-budget wordt gerealiseerd door vrijval van formatie door het 
anders organiseren van werkzaamheden en door afbouw van garantietoelagen door bijv. natuurlijk 
verloop. Deze aanpassingen hebben geen effect op de realisatie van ambities van de raad. Zoals 
aangegeven in de Begroting 2021, blz. 7 wordt de besparing op de organisatiekosten als realistisch gezien 
en verdere uitwerking hiervan vindt nog plaats. 

Antwoord (2e vraag):
We zorgen vanuit een integrale afweging voor een passende bezetting van onze formatie voor reguliere 
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het ambitieniveau van de raad in 
gevaar?
Zijn er lessen getrokken/ervaringen 
opgedaan uit eerdere projecten 
waarbij inhuur van externen heeft 
plaatsgevonden, die ten grondslag 
hebben gelegen aan het huidige 
budget voor eigen organisatie en 
toekomstige inhuur?

en tijdelijke werkzaamheden. Daarbij nemen we vanzelfsprekend de ervaringen van de uitgevoerde 
werkzaamheden mee.

21 Vragen programmabegroting 
onderwerp Lokale lasten
Pagina 50 afvalstoffenheffing
Extra te dekken kosten zijn € 754.000. 
Welk effect heeft het doorbelasten 
van die kosten in het tarief van de 
grijze containers?

Het college heeft ervoor gekozen om de extra te dekken kosten geheel door te berekenen in de vaste 
tarieven. De tarieven voor een lediging van de grijze container en het aanbieden aan een ondergronds 
container blijven gelijk (zie blz.55).

22. Vragen programmabegroting 
onderwerp Kwijtschelding van 
gemeentelijke belastingen
Pagina 55 Kwijtscheldingsaanvragen
In 2020 zijn 300 verzoek geheel of 
gedeeltelijk gehonoreerd. Kan 
aangegeven worden of wordt 
verwacht dat die verzoeken in 2021 
ook gehonoreerd moeten gaan 
worden of waren dat incidentele 
verzoeken? Hoe vaak hebben 
personen met een eenmanszaak en 
met personeel een verzoek ingediend 
en daarop een afwijzing gekregen?

Naast de automatische kwijtschelding in 2021, dat waren er 340 in 2020, wordt verwacht dat ook in 2021 
ongeveer nog 300 kwijtscheldingsaanvragen geheel of gedeeltelijk gehonoreerd worden. 
Vanaf 2016 zijn er geen kwijtscheldingsverzoeken  ontvangen van een eenmanszaak met personeel. 
Vanaf 2016 zijn er ongeveer 2 à 3 verzoeken om kwijtschelding per jaar ontvangen van een eenmanszaak 
zonder personeel. Maximaal 1 verzoek per jaar wordt toegewezen. Afwijzing heeft vooral te maken met 
teveel saldo op bankrekening of een bedrijfsauto. In 2020 zijn er tot nu toe 2 verzoeken om 
kwijtschelding ontvangen. Deze zijn nog niet beoordeeld.
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23. Vragen programmabegroting 
onderwerp Kleine besparingen
Pagina 100 en 101 Maatregelen ten 
behoeve van een structureel 
sluitende begroting 2021
Indien het niveau van de BOR wordt 
opgekrikt, is het dan mogelijk om (een 
deel van) de genoemde posten “kleine 
besparingen” daarin op te nemen?

De genoemde posten onder “kleine besparingen” die betrekking hebben op de BOR betreffen 
voornamelijk reconstructies van wegen die al langer gepland staan. Onderdeel van spoor 2 is om dit 
soort PNL-posten voortaan achterwege te laten en hiervoor een structureel budget voor op te nemen in 
de begroting.

24. Vragen programmabegroting 
Programma 1 Openbare orde en 
veiligheid
Pagina 12 en 13, crisisbeheersing en 
brandweer
Gelet op de afgelopen jaren qua 
droogte, warme zomers en op gezette 
tijden wateroverlast vragen wij ons af 
of met de toenemende 
werkzaamheden door die 
natuurverschijnselen het begrote 
bedrag constant zal blijven, graag een 
toelichting?

Het aantal inzetten van de brandweer die gerelateerd kunnen worden aan (extreme) 
weersomstandigheden, zijn de laatste jaren stabiel. De  verwachting is dat dit ook de komende jaren het 
geval zal zijn.
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Groen Links

1.5
GL

Antwoord

1. Speerpunt 12: mobiliteit 

Impact verlaging investering op 
speerpunt 13 Optimale verbindingen 
tussen kernen

Eerder is gemeld dat er eerst een ambitiedocument en samenwerkingsagenda voor de Boven-
Linge worden opgesteld.
Alle grondgebonden gemeenten inclusief de provincie en waterschap hebben inmiddels 
toegezegd hiervoor een inhoudelijke en financiële bijdrage te leveren. Een van de vraagstukken 
die terugkomt in dit proces is het realiseren van een veilige fietsroute langs de Boven-Linge.  
De verwachting is dat in Q2 2021 de documenten gereed zijn. Daarna volgt een PNL aanvraag.

2. Klimaatbeleid, met name de concrete 
invulling van de ambitie 
energieneutraal Overbetuwe in 2050

De concrete invulling van de ambitie energieneutraal Overbetuwe in 2050, wordt in verschillende 
sectorale beleidsplannen en –notities vorm gegeven o.a.; in de Transitievisie Warmte, de 
Woonagenda, Uitvoeringsagenda Mobiliteit, agenda voor het maatschappelijk vastgoed etc. Op 
10 maart 2020 is er een RTGC over de actualisatie van de routekaart duurzaam Overbetuwe 
gehouden en is de raad meegenomen  in het proces van de actualisatie. De nu geldende 
Routekaart Duurzaamheid wordt geactualiseerd in de lijn met hetgeen we met de raads- en 
burgerleden bespraken. De planning is erop gericht de actualisatie van de Routekaart in het 1ste 
kwartaal van 2021 aan de raad voor te leggen voor besluitvorming”.

3 Impact van het bevriezen van het 
uitgavenniveau Sociaal Domein op 
speerpunt 3: Passende inrichting 
Sociaal Domein

De afgelopen jaren hebben we een flinke groei in de behoefte aan ondersteuning gezien, met 
name bij jeugd. We verwachten dat deze groei afneemt. En dat de maatregelen die we inzetten 
effect hebben. Daarom bevriezen we de budgetten op het huidige niveau. Zodat onze 
ondersteuning stabiel en op hetzelfde niveau blijft, op basis van onze reguliere werkwijze. 
Nadere onderbouwing volgt in notitie die 23 oktober ter informatie naar de raad gaat.

4 Incidentele lasten en baten in relatie 
tot het begrotingssaldo

De incidentele baten en lasten in 2021 (inclusief de eenmalige mutaties reserves) zijn per saldo 
nul en hebben dus geen effect op het begrotingssaldo 2021.

5 Blz. 5 Nieuwe PNL post 1 Herinrichting 
Peperstraat: Waarom is dit niet voor 
rekening van de projectontwikkelaar 
dus gekenmerkt als bovenwijkse 

De reconstructie van de Peperstraat betreft een buitenwijkse voorziening. De kosten hiervoor 
zijn geraamd op € 450.000 en hebben betrekking op de gehele reconstructie van de Peperstraat 
vanaf de  Woerkomstraat tot aan de Dijkstraat. Hiervan kan maar een deel toegerekend worden 
aan de ontwikkeling van de Hoge Wei. (geheel Oosterhout heeft profijt van deze herinrichting).  



41

voorzieningen? Voor de investering in de herinrichting van de Peperstraat zijn in 2016 na onderhandelingen over 
het vervolg van Hoge Wei fase 1 en 2 privaatrechtelijke afspraken gemaakt. Met de ontwikkelaar 
is toen overeengekomen dat zij € 150.000 bijdraagt aan de herinrichting.

6 Programma 2: Waarom is er geen 
beleidsindicator voor 
verkeersveiligheid?

De in de begroting (en ook in de jaarrekening) opgenomen beleidsindicatoren zijn de verplichte 
indicatoren volgens het BBV (Besluit Begroting en Verantwoording) en deze zijn afkomstig van de 
website waarstaatjegemeente. Er is in het actuele BBV geen beleidsindicator opgenomen voor 
verkeersveiligheid en ook zijn daar geen waarden van te vinden op voornoemde website.

7 Blz. 15: Hoe worden de 
reuzenberenklauw en de Japanse 
duizendknoop bestreden

De bestrijding wordt op meerdere manieren opgepakt. Voor de reuzenberenklauw geldt dat: 
De bestrijding van de reuzenberenklauw wordt nu voornamelijk door heet water/stoom 
uitgevoerd. Dus niet alleen bovengronds maar ook ondergronds wordt deze bestreden met heet 
water/stoom. Door deze werkwijze enkele malen te herhalen zien we momenteel zeker positieve 
effecten.

Voor de Japanse duizendknoop geldt dat we dit op project basis grootschalig hebben aangepakt 
en de grond hebben gezuiverd door middel van zeven. Op kleinschalige wijze gebruiken we 
diverse methoden. We laten ons hierbij adviseren door gerenommeerde bedrijven die dit in heel 
Nederland doen om zo te ontdekken welke methode het meest efficiënt is.

8 Blz. 15: Optimale verbindingen tussen 
de kernen: Hoe staat het met de rest 
van het fietspad langs de Linge? Dit 
zou in 2021 aangelegd worden, maar 
we zien de post nog op PM staan.

Eerder is gemeld dat er eerst een ambitiedocument en samenwerkingsagenda voor de Boven-
Linge worden opgesteld.
Alle grondgebonden gemeenten inclusief de provincie en waterschap hebben inmiddels 
toegezegd hiervoor een inhoudelijke en financiële bijdrage te leveren. Een van de vraagstukken 
die terugkomt in dit proces is het realiseren van een veilige fietsroute langs de Boven-Linge.  
De verwachting is dat in Q2 2021 de documenten gereed zijn. Daarna volgt een PNL aanvraag.

9 Blz. 15: Rehabilitatie Vogelenzang Elst: 
Welke mogelijkheden zijn er om deze 
rehabilitatie soberder vorm te geven?

De Vogelenzang  kan worden doorgeschoven naar 2023, omdat daar nog bouwwerkzaamheden 
gaan plaatsvinden. We willen eerst de bouwwerkzaamheden voorrang geven en daarna starten 
met de rehabilitatie omdat bij de bouw mogelijk beschadigingen kunnen ontstaan aan het 
nieuwe wegdek. Het doorschuiven levert een bezuiniging op, omdat de jaarlasten dan in een 
later jaar starten. 
Een versobering van de rehabilitatie zorgt dat dit gedeelte niet past bij de rest van de woonwijk, 
omdat die andere delen eerder op de voorgestelde wijze met dezelfde voorgestelde materialen 
zijn gerenoveerd. Het heeft daarom niet onze voorkeur om te versoberen. .

10 Blz. 16: Waaruit bestaat de stijging in Het verschil is in lasten tussen 2023 en 2023 is 131K (6.105K t.o.v. 5974K). Dit wordt 
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lasten tussen 2022-2023 binnen 
programma 2?

voornamelijk veroorzaakt door een stijging van 100K vanwege toename lasten Beheer Openbare 
Ruimte en kapitaallasten bestaande PNL-post 11a Stationsomgeving Zetten-Andelst (28K).

11 Blz. 15: Stationsomgeving Zetten: Wij 
hebben op 01-10-2020 schriftelijke 
vragen gesteld over het voetpad. De 
antwoorden zouden wij graag 
meegenomen zien in de vragen over 
de begroting. Extra vraag hierbij: 
Welke mogelijkheden zijn er om de 
verbinding Stationsstraat - 
Woerdsestraat voor fietsers veiliger te 
maken?

De planning is dat u de antwoorden voorafgaand aan de begrotingsbehandeling ontvangt.

De Stationsstraat in ingeklemd tussen de ontwikkeling Zetten Zuid (plandeel zuid) en de huidige 
woningen aan de zuidzijde van de Stationsstraat. Er is nu geen ruimte voor aanpassingen van het 
wegprofiel. Bij de verdere uitwerking van Zetten Zuid (plandeel zuid) zullen we de mogelijkheden 
verkennen om de route  Stationsstraat – Woerdestraat beter in te richten.

12 Blz. 32: Met welke maatregelen wordt 
concreet invulling gegeven aan de 
ambitie energieneutraal Overbetuwe 
in 2050?

De strategie hiervoor is verwoord in de Omgevingsvisie, het kader voor concrete maatregelen is 
verwoord in de geldende Routekaart Duurzaamheid en de Transitievisie Warmte.

13 Blz. 18 Waaruit bestaat de stijging in 
lasten op het onderdeel fysieke 
bedrijfsinfrastructuur van 2022 naar 
2023 en verder?

Het verschil wordt veroorzaakt door een hogere boekwaarde per 1-1-2023 en daarmee dus een 
hoger rentebedrag in 2023. De rente wordt berekend over de boekwaarde op 1 januari van het 
betreffende boekjaar.

14 Blz. 32: Wat zijn tussendoelen van het 
klimaatbeleid voor 2030 en 2040?

Uitvoering van het nu geldende duurzaamheidsbeleid richt zich (primair betreffende energie) op 2023 
met een doorkijk naar 2030 (zoals ook beschreven in de RES). In lijn met datgene wat we met u 
bespraken tijdens de politieke avond van 10 maart 2020, doen we in het 1e kwartaal van 2021 (bij 
actualisatie van de Routekaart Duurzaamheid), een voorstel voor de wijze waarop we 
(tussen)doelen voor ‘duurzaamheid breed’ willen nastreven.

15 Blz. 113: Wat is de onderbouwing 
onder de verlaging van de investering 
van € 441.000 voor de fietsagenda? 
Met andere woorden wat doen we 

De verlaging van de investering betekent dat het ontwerp voor het project Zeegstraat zal worden 
herzien. We zien kansen om de kosten te verlagen van het ontwerp. Bij dit proces houden we wel 
vast aan de gestelde uitgangspunten uit de  notitie "Overbetuwe fietst verder", Naar een 
optimaal fietsnetwerk tussen de kernen.
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niet meer of valt goedkoper uit?

16 Blz. 34: In het kader van de 
Omgevingswet: Hoe gaan wij concreet 
in het beleid terugzien dat het college 
zich in eerste aanleg richt op het 
thema duurzaamheid?

De in 2019 vastgestelde Omgevingsvisie is de basis voor het ontwikkelen van verschillende 
omgevingsprogramma’s. In eerste aanleg zal dit zich richten op het thema duurzaamheid. In lijn 
met datgene wat we met u bespraken tijdens de politieke avond van 10 maart 2020, maken we 
dit concreet in de actualisatie van de Routekaart Duurzaamheid die het college u aanbiedt in het 
eerste kwartaal van 2021.

17 Blz. 34: In het kader van de 
Omgevingswet: Wanneer worden de 
keuzes voorgelegd over de ambitie en 
strategie?

Het is aan de gemeenteraad om in 2021 een ambitie en strategie met betrekking tot de 
implementatie van de Omgevingswet te bepalen. Hierover is ook gesproken in de 
raadswerkgroep. Deze werkgroep wil uiterlijk eind Q1 van 2021 deze ambitiebepaling door de 
raad vastgesteld hebben.

18 Blz. 35: Wat worden de 
doelstellingen/beleidsindicatoren van 
de nieuwe woonagenda?

De op dit moment verplichte beleidsindicatoren vanuit het BBV hebben betrekking op de 
woonlasten van één- en meerpersoonshuishoudens, de WOZ-waarde en het aantal 
nieuwbouwwoningen. Ook bij een nieuwe woonagenda blijven deze verplichte 
beleidsindicatoren van toepassing.

19 Blz. 35: “We willen het lopende 
overleg intensiveren dat we (via de 
prestatieafspraken) voeren met 
woningcorporaties én 
huurdersorganisaties over 
bijvoorbeeld monitoring van vraag en 
aanbod, doorstroming en ontwikkeling 
van de sociale huurwoningvoorraad.”
Worden dergelijke prestatieafspraken 
ook gemaakt met 
projectontwikkelaars? Zo ja, waar zijn 
deze afspraken in te zien? 

Nee, we maken geen prestatieafspraken met projectontwikkelaars. Bij de actualisatie van de 
Woonagenda 2025 gaan we ook met projectontwikkelaars en andere belangrijke partners in 
overleg. Als hieruit afspraken volgen, krijgen deze een plek in het uitvoeringsprogramma bij de 
nieuwe Woonagenda. 

20 Blz. 51: De opbrengsten vanuit de BIZ 
worden nu als subsidie aan 
centrummanagement gegeven. Is dit 

In de uitvoeringsovereenkomst tussen CME en gemeente Overbetuwe is de afspraak gemaakt om 
geen perceptiekosten in rekening te brengen voor het innen van de BIZ gelden. Dat betekent dat 
het 100% geinde bedrag door de gemeente als subsidie wordt overgemaakt naar CME.
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de opbrengst minus kosten gemeente 
(overheadkosten)? 

21 Blz. 69: Is het mogelijk om in het 
onderhoud van kapitaalgoederen te 
schuiven of anders te financieren 
waardoor financiële ruimte ontstaat?

In grootte zijn de kapitaalgoederen in te delen in drie blokken, elk met een eigen 
financieringssystematiek: riolering, gebouwen en accommodaties en openbare ruimte (wegen) 
(zie p. 67-69). 
Voor riolering en gemeentelijke accommodaties zijnde gebouwen zijn er 
onderhoudsbegrotingen, inclusief bijbehorende reserves/voorzieningen Voor gemeentelijke 
accommodaties (niet zijnde gebouwen (voetbalvelden etc.)) bekijken we jaarlijks kritisch welk 
onderhoud nodig is. Voor openbare ruimte (wegen, groen, straatverlichting) zijn er geen 
reserves/voorzieningen. In het IKP OR wordt duidelijk welke budgetten nodig zijn om een 
bepaald kwaliteitsniveau te halen. Het IKP OR biedt naar verwachting geen financiële ruimte.

22 Programma 2: Met welke 
beleidsindicatoren wordt duurzame 
mobiliteit gemeten?

Er zijn op dit moment geen beleidsindicatoren voor het meten van duurzame mobiliteit. In het  
Ambitiedocument Overbetuwe 2030, sociale, slimme en schone mobiliteit, dat aan u nog ter 
besluitvorming zal worden voorgelegd, is een voorstel opgenomen voor indicatoren.

23 Blz. 6: Nieuwe PNL post 17 
Interventieteam: Waarom was 
voorheen het idee om dit maar 
eenmalig te doen en blijkt er nu toch 
structureel geld nodig?

De uitgaven van het IVT zijn onderdeel van het totale budget voor Jeugdzorg. Door de groeiende 
uitgaven binnen Jeugdzorg is extra budget gevraagd. Het idee is nooit geweest om dit eenmalig 
in te zetten.

24 Blz. 7: Welke concrete maatregelen 
worden genomen om de uitgaven 
binnen het sociaal domein te kunnen 
handhaven op het niveau 2020, per 
saldo dus 1,7 mln. lager dan 
oorspronkelijk begroot?

Nadere onderbouwing volgt in notitie die 23 oktober ter informatie naar de raad gaat.

25 Blz. 107: Wij constateren dat de 
tekorten in het sociaal domein tot 
2024 worden onttrokken uit de 
gevormde reserve sociaal domein. Is 

Ja.
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de verwachting dat daarna de 
beoogde besparingen zijn 
gerealiseerd?

26 Blz. 20: Wat is de verklaring van de 
lastenstijging op gebied van 
onderwijsbeleid en leerlingzaken en in 
hoeverre kan preventie deze stijging 
tegengaan?

Wat betreft de stijging onderwijsbeleid en leerlingenzaken worden de jaarlijks oplopende kosten 
trouwens veroorzaakt door het leerlingenvervoer. De Dran is uitgegaan van stijgende aantallen 
voor het leerlingenvervoer (jaarlijks 5%).

27 Blz. 23 speerpunt 31: In hoeverre is in 
de begroting rekening gehouden met 
het behoud van het zwembad in 
Zetten?

In de Programmabegroting 2020 stond een PNL van 550K We hadden toen de vrijval van de 
bijdrage aan de 3 Essen verrekend met de extra kapitaallasten nieuwbouw. Aan de raad is toen 
toegezegd dat we dat zouden splitsen in een volgende versie. Dat is bij deze uitgevoerd. In het 
PNL 2021 staat dan ook de structurele extra lasten van 780K voor Nieuwbouw Multifunctioneel 
Sportcentrum én de vrijval van de drie Essen betreffende het zwembad in Zetten ter hoogte van 
230K.

28 Blz. 25: Wat zijn de meerjarigelasten 
per sportaccommodatie waarin ook 
aandacht wordt besteed aan de 
lastenstijging per 2023.

De meerjarenlasten per accommodatie:
Omschrijving begrote
 lasten 2021
Sportaccommodaties algemeen 827
Tennisbanen 14
De Helster -312
Sportaccommodatie Kruisakkers 9
Sportcentrum De Wanmolen 57
Sporthal HPC Zetten 45
Zwembad 'De Leygraaf' 223
Sportzaal Westeraam Elst 47
MFC Valburg 89
Sportzaal OBC Elst 31
MFC Herveld 32
Voetbalvelden 289
Kunstgrasvelden (voetbal) 146
Hockeycomplex De Pas 92
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Kunstgrasvelden korfbal 11
Overige 12
Totaal 1.612 

De totale kosten zijn vanaf 2023  565K hoger. In hoofdzaak door de extra lasten t.b.v. de 
nieuwbouw van het zwembad.

29 Blz. 27: Wat zijn de gevolgen van de 
aanpassingen in de uitvoeringen in de 
jeugdzorg (taken terug naar het rijk) 
voor de wijze waarop dit in Overbetuwe 
wordt uitgevoerd?

De exacte plannen voor de hervorming van het jeugdstelsel zijn nog niet bekend. Wanneer daar 
meer duidelijkheid over is, leggen we eventuele consequenties voor aan de gemeenteraad.

30 Blz. 29: Welke concrete acties worden 
opgepakt om de bibliotheek als 
huiskamer in de Wanmolen in Zetten 
te realiseren?

In het voorstel dat binnenkort naar uw raad gaat is weliswaar een oppervlakte in m2 opgenomen 
(300) maar het is de uitdrukkelijke wens van zowel de Openbare Bibliotheek Gelderland Zuid 
(OBGZ) als de dorpswerkgroep om zoveel als mogelijk multifunctioneel te werk te gaan. In de 
uitvoeringsagenda 2020-2024 staat hierover: “De nieuwe Wanmolen biedt de bibliotheek kansen 
voor (nog) meer samenwerking, zeker wanneer de Wanmolen als multifunctionele accommodatie 
het hart van het dorp gaat vormen. Op basis van ervaringen in onder andere Beuningen, Berg en 
Dal en Lingewaard weten we dat de aanloop en het gebruik van de bibliotheek en de overige 
functies in een MFA elkaar versterken. De bibliotheek maakt deel uit van het gesprek rond de 
ontwikkeling van de Wanmolen en ziet de samenwerking binnen de gemeenschap, zowel met 
inwoners als met scholen en andere partners, met vertrouwen tegemoet.”
Na vaststelling van het functioneel programma van eisen zal dit verder tot uitwerking komen in 
het bouwkundig programma van eisen.

31 Als we de voorliggende begroting 
vaststellen maken we dan keuzes met 
structurele effecten die 
onomkeerbaar zijn? En zo ja welke zijn 
dat?
Als we de voorliggende begroting 
vaststellen maken we dan keuzes met 
structurele effecten die 

In elke programmabegroting zijn de opgenomen posten grotendeels van structurele aard. Zo ook 
in de programmabegroting 2021. 
In de tabel op pagina 4 staan de nieuwe structurele lasten 2021 vermeld (€ 929K) en op pagina’s 
5 en 6 zijn deze nader toegelicht. De nieuwe structurele lasten zijn ook terug te vinden in het PNL 
2021-2024 op pagina 112 t/m 120 (waarvan op pag. 119-120 de nieuwe PNL-posten vermeld 
staan).
Op pagina 105 treft u een overzicht aan van de incidentele baten en lasten, alle overige posten 
zijn structureel. 
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onomkeerbaar zijn? En zo ja welke zijn 
dat?

(De begroting kan tussentijds d.m.v. begrotingswijziging door de raad worden bijgesteld. 
Natuurlijk zal daarbij beoordeeld moeten worden of er sprake is van reeds aangegane 
verplichtingen).

32 Is er al een beeld van de herverdeling 
gemeentefonds die op ons af komt?

Wat de financiële effecten van de herverdeling van het gemeentefonds zijn voor de gemeente 
Overbetuwe is op dit moment nog niet bekend. In de septembercirculaire 2020 is hierover het 
volgende opgenomen:
De onderzoeken om met ingang van 2022 te komen tot een nieuwe verdeling voor het 
gemeentefonds zijn afgerond. Op basis van de onderzoeksuitkomsten en het bestuurlijk gesprek 
zullen de fondsbeheerders naar verwachting in het najaar een voorstel voor de nieuwe verdeling 
ter consultatie voorleggen aan de VNG en de Raad voor het Openbaar Bestuur (ROB). Na weging 
van de adviezen van de VNG en ROB zullen de fondsbeheerders de Tweede Kamer per brief 
informeren over het definitieve verdeelvoorstel. Dat zal naar verwachting in december 
plaatsvinden.

33 Blz. 105: Klopt het dat er in 2021 
sprake is van een incidenteel tekort 
van € 662.000 wat volledig gedekt 
wordt uit de algemene reserve?

In 2021 zit voor een bedrag van € 662.000 aan incidentele lasten. Hier tegenover staat een 
eenmalige onttrekking uit de Algemene Reserve van € 662.000. Hierdoor is het saldo van 
incidentele baten en lasten in 2021 nul en is er dus geen incidenteel tekort.

34 Wat is de verklaring voor de toename 
van structurele kosten tussen 2021 en 
2022 en verder?

Op pagina 104 (‘Financiële begroting, onderdeel III. Structureel begrotingssaldo’) zijn de totale 
lasten en baten voor 2021 t/m 2024 weergegeven. De totale lasten stijgen van afgerond € 110,1 
miljoen in 2021 naar € 111,7 in 2024. Deze stijging betreft toename lasten Beheer Openbare 
Ruimte (van € 100K in 2021 naar € 300K in 2023) en de kapitaallasten van de bestaande PNL-
posten (zie blz. 118). In 2021 zijn deze lasten € 671K en dit loopt op naar € 1.979K in 2024).

35 Blz. 7: Is er met de 
bezuinigingsmaatregelen sprake van 
een reëel en structureel 
begrotingsevenwicht zoals in het Besluit 
Begroten en Verantwoorden (BBV) 
wordt voorgeschreven?

Om te kunnen spreken van reëel en structureel begrotingsevenwicht moet of het eerste 
begrotingsjaar of anders het laatste jaar van de meerjarenperiode in evenwicht zijn. In de 
voorliggende begroting 2021 is alleen in begrotingsjaar 2021 sprake van een reëel en een 
structureel begrotingsevenwicht. We voldoen daarmee aan de eis van de BBV. Voor de jaren na 
2022 is het de bedoeling om via Spoor 2 ook te komen tot een structureel sluitende begroting.

36 Blz. 7: Wat zijn de gevolgen voor de 
dienstverlening aan onze inwoners 

Dit heeft geen gevolgen. Zie antwoord op vraag van CDA over pag. 40 en 74 bedrijfsvoering.
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van de besparing op 
organisatiekosten?

37 In hoeverre is in deze begroting 
rekening gehouden met kosten als 
gevolg van de coronacrisis?

De effecten van de coronacrisis brengen we zo goed mogelijk in beeld. Onder andere door het 
periodiek opstellen van het kostenoverzicht corona (zie bijlage in 2e berap 2020). Ook de risico’s 
waarmee we te maken krijgen, zoals bijvoorbeeld mogelijk hogere bijstandsuitkeringen in 
komende jaren, zijn we aan het inventariseren. We volgende de ontwikkelingen en passen daar 
onze werkzaamheden op aan. In de bestuursrapportages en indien nodig via tussentijdse 
voorstellen leggen wij de raad de structurele effecten voor inclusief passende maatregelen.
In de paragraaf weerstandsvermogen (pag. 60 en 62)  in de begroting 2021 gaan we in op de 
coronacrisis. Bij de ingeschatte financiële risico’s hebben we een incidenteel risicobedrag 
opgenomen van € 0,5 miljoen (in het geval we onvoldoende door rijk en provincie 
gecompenseerd worden).

38 Blz. 70: Is het mogelijk om oude 
leningen te herfinancieren tegen een 
lagere rente en zo ja, wat is dan de 
mogelijke besparing?

Bijna alle bestaande leningen zijn bilaterale leningen met de BNG. De BNG heeft vervroegde 
aflossing of oversluiten contractueel  uitgesloten. Het is dus niet mogelijk. Overigens ben je bij 
afkoop of terugkoop altijd duurder uit omdat je bij afkoop namelijk de contante waarden van de 
kasstromen betaalt van het verschil tussen de huidige marktrente en de (historische contract) 
rente van de leningsovereenkomst.
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CU

1.6
CU

Antwoord

1. Blz. 111.  Hoofdstuk IX  EMU saldo

Graag uitleg  over saldo , 
referentiewaarde  en betekenis 
verschil EMU- saldo en 
referentiewaarde.

Het begrotingssaldo van een land geeft weer of dat land een overschot of een tekort heeft bij zijn 
overheidsuitgaven. Als de uitgaven in een bepaald jaar groter zijn dan de inkomsten, is er in dat 
jaar sprake van een tekort en groeit de staatsschuld. Het begrotingssaldo geeft dus een indicatie 
van de staat waarin het huishoudboekje van de overheid in een bepaald jaar verkeert.

Het is gebruikelijk dat het begrotingssaldo wordt
gepresenteerd als percentage van het bruto binnenlands product (BBP). Zo wordt de omvang van 
het begrotingssaldo gerelateerd aan de omvang van de totale economie. De lidstaten van de 
Europese Unie hebben afgesproken allemaal met eenzelfde definitie van het begrotingssaldo te 
werken. Ze noemen dit het EMU-saldo. Het EMU-saldo wordt gemeten op transactiebasis. Dat 
betekent dat de economische handeling die leidt tot de uitgave of ontvangst (de transactie) zoveel 
mogelijk als meetmoment wordt gehanteerd.
Het EMU-saldo is het vorderingensaldo van de totale overheid. Dit betekent dat niet alleen de 
financiën van de rijksoverheid meetellen voor het EMU-saldo, maar ook die van de decentrale 
overheden (zoals gemeenten, provincies en waterschappen) en premiegefinancierde sectoren als 
de sociale zekerheid en de zorg. Om te voorkomen dat de overheidsfinanciën van EMU-landen 
ontsporen, is een aantal jaren geleden in het zogenaamde Stabiliteits- en Groeipact afgesproken 
dat het EMU-tekort maximaal 3% van het BBP mag bedragen. 

De referentie waarde wordt bepaald door het Rijk op grond van Artikel 5 lid 3 van de wet 
houdbare overheidsfinanciën. Het referentiebedrag is het bedrag wat wij eigenlijk zouden mogen 
bijdragen aan het EMU saldo van 3%. Voor 2020 gaan we daar fors overheen. Dit vindt zijn oorzaak 
in het feit dat er een aantal grote projecten gaande zijn (Rijksweg Noord, bouw school).
Voor de jaren 2021 t/m 2024 is de berekening gebaseerd op de bedragen in de geprognosticeerde 
balans. (zie bijlage VIII).

2. Voor 2020 staat vermeld -45.100     de 
volgende jaren 10 keer minder
Graag uitleg/toelichting

De referentiewaarde van een gemeente is 3,770% van het begrotingstotaal. Dit komt dus neer op 
ca. € 4 miljoen.
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3. Hoe zit het met het € 4 miljoen extra 
krediet inzake Afslag 38 in relatie tot 
het te voteren krediet van € 3 miljoen 
zoals staat vermeld op blz. 58

Er wordt gevraagd om een aanvullend krediet van € 4 miljoen. De dekking hiervan is tweeledig. 
Van de 4 miljoen wordt 1 miljoen gedekt door inzet van de BR Bovenwijkse voorzieningen. De 
resterende 3 miljoen wordt geactiveerd en in 20 jaar afgeschreven. De kapitaallasten doen zich 
voor vanaf 2025 en zijn dus niet opgenomen in de meerjarenperiode (2021-2024) van deze 
Programmabegroting 2021.
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BOB
1.7
BOB

Antwoord

1. 4. Onderwijs
Is in de begroting rekening gehouden 
met aanpassingen van gebouwen als 
gevolg van COVID-19?

Nee, wel volgen hierbij de landelijke richtlijnen van het RIVM. De scholen zijn overigens zelf 
verantwoordelijk voor zowel het binnen- als buitenonderhoud. Vanuit het rijk is budget 
beschikbaar gesteld voor de ventilatie van schoolgebouwen indien die niet voldoen aan het 
Bouwbesluit en aanvullende richtlijnen. Indien noodzakelijke maatregelen moeten worden 
getroffen, treden wij in overleg met de scholen.

2. 1. Inflatieraming
In het raadsvoorstel stelt het College 
“In deze situatie vinden wij het 
passend om  voor de inflatie niet te 
ver vooruit te kijken en stellen wij 
voor om de inflatie voortaan constant, 
dus dat wil zeggen alleen voor het 1e 
begrotingsjaar, te ramen. Dat 
verhoogt de nauwkeurigheid van onze 
ramingen en de betrouwbaarheid van 
onze begroting.” 
- Kan deze laatste zin worden 
onderbouwd? Op grond waarvan stelt 
het College dat niet c.q. constant 
ramen tot een nauwkeuriger en 
betrouwbaarder raming leidt?
- Kan het College aangeven wat het 
verschil is in de voor de begroting 
gehanteerde uitgangspunt met de 
raming van het CPB uit de Actualisatie 
Verkenning Middellangetermijn 2022-
2025 voor de inflatie (hicp) van 1,5% 
per jaar is en wat het effect is op de 

a.
Hoe verder we in de tijd ramen,  hoe groter de kans dat de raming afwijkt van de werkelijkheid op 
dat moment.
Daarom is ervoor gekozen om alleen voor het 1e jaar van de meerjarenbegroting een inschatting 
te maken van de inflatie. Voor de jaren erna is het nog te ongewis hoe de economie en daarmee 
de inflatie zich gaat ontwikkelen. 

b. Zowel het Indexcijfer Materiele Overheidsconsumptie (IMOC) als de Geharmoniseerde Index 
Consumentenprijzen (HICP)  worden afgegeven door het CPB. 
In de begroting is de inflatie voor 2021 gebaseerd op het IMOC (1,7%). 
Deze waarde is gebaseerd op de middel lange termijn raming van maart 2020. In die raming was 
het HICP 1,6%.

Het CPB actualiseerde de MLT raming in september, na afronding van onze begroting. (IMOC 1,5% 
HICP 1,4%)

De inflatie voor 2021 zou obv het HICP 0,1 % lager zijn. Dit staat voor ongeveer € 29.000.
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saldi uit de begroting als de raming 
van het CPB wordt gebruikt voor het 
meerjarenperspectief?

3. 2. Ontwikkeling gemeentefonds
- Welke aanname is bij het 
meerjarenperspectief gebruikt voor de 
ontwikkeling van het gemeentefonds? 
In hoeverre wijkt dit af van het 
basispad zoals het CPB dit hanteert bij 
bij het basispad tot en met 2025 (dat 
uitgaat van de huidige trap-op-trap-af-
systematiek)?
- Als sprake is van een afwijking van 
het basispad van het CPB bij het 
meerjarenperspectief voor 
Overbetuwe, wat is het effect op het 
perspectief als dit basispad wel 
gehanteerd wordt?

De in de begroting 2021 opgenomen Algemene Uitkering is berekend op basis van de 
uitgangspunten van de meicirculaire 2020 over het gemeentefonds. De trap-op-trap-af-
systematiek is dus verwerkt conform de meicirculaire 2020. (vanwege corona is het accres t/m 
2021 bevroren).

4 - Op grond waarvan is de besparing in 
2021 realistisch? Hoe verhoudt zich dit 
tot het op pag. 76 van de begroting 
aangehaalde recente besluit om de 
formatieomvang voor 2020 en 2021 
vast te stellen op 7,2 fte per 1.000 
inwoners (i.p.v. 6,9 fte)?
- Kunt u aangeven hoe die besparing 
in 2021 is verdeeld over de 
verschillende taakvelden, zodat wij 
ook weten welk beleid volgens het 

Voor de reactie op de vragen over:
 de formatieomvang wordt verwezen naar de reacties op de vragen van de CDA en D66.
 de ontwikkeling van externe inhuur wordt verwezen naar de reactie op de vraag van het GBO. 

Aanvullend hierop willen wij aangeven dat de besparing van 
€ 345.000 wordt gerealiseerd op bedrijfsvoeringstaakvelden.  Zoals aangegeven in de Begroting 
2021, blz. 7 wordt de besparing van 
€ 300.000 voor 2021 als realistisch ervaren en verdere uitwerking hiervan vindt nog plaats.  
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college in 2021 met minder personeel 
dan voorzien kan worden uitgevoerd? 
Kunt u in uw beantwoording ook 
informatie geven over de 
ontwikkelingen in de externe inhuur in 
2020 en de verwachtingen daarvoor in 
2021 en verder?

5. Op 17 juni ontvingen wij van de 
Rekenkamer het rapport 'voorbij het 
opgavegericht werken', waarover de 
raad op 8 september een raadsbesluit 
nam. Een van de conclusies betrof een 
betere informatievoorziening aan de 
gemeenteraad. Onze indruk is dat dit 
in deze begroting nog geen vervolg 
heeft gekregen. 
- Wanneer kunnen we hiervoor een 
voorstel aan de raad tegemoet zien? 
Bij de evaluatie van het 
personeelsbudget / Kadernota 2022 of 
eerder?

Naar aanleiding van de evaluatie van het p-budget is destijds vanuit de raad de behoefte gebleken 
om naast en/of vóór de formele momenten in de P&C cyclus geïnformeerd te worden over 
majeure (organisatie)ontwikkelingen. De gemeentesecretaris heeft in oktober 2019 en in augustus 
2020 bijeenkomsten met een presentatie hierover gegeven. Er is afgesproken dit periodiek in deze 
vorm te herhalen. Hiermee voldoen we aan de aanbeveling.

6. Op 15 september is aangegeven dat 
onderhoud en vervanging tot op 
heden niet planmatig was 
opgenomen. 
- Kunt u dit ten aanzien van 
onderhoud nader toelichten, ook in 
het licht van wat op pag. 65 t/m 69 in 
de begroting is beschreven over wat 
er mbt onderhoud al wel is/was 
opgenomen? 

In grootte zijn de kapitaalgoederen in te delen in drie blokken, elk met een eigen 
financieringssystematiek: riolering, gebouwen en accommodaties en openbare ruimte (wegen) (zie 
p. 67-69). 
Voor riolering en gemeentelijke accommodaties zijnde gebouwen zijn er onderhoudsbegrotingen, 
inclusief bijbehorende reserves/voorzieningen Voor gemeentelijke accommodaties (niet zijnde 
gebouwen (voetbalvelden etc.)) bekijken we jaarlijks kritisch welk onderhoud nodig is. Voor 
openbare ruimte (wegen, groen, straatverlichting) zijn er geen reserves/voorzieningen. In het IKP 
OR wordt duidelijk welke budgetten nodig zijn om een bepaald kwaliteitsniveau te halen. Het IKP 
OR biedt naar verwachting geen financiële ruimte. 
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- In welke mate zit de volgens het 
College te maken slag bij het opnemen 
van onderhoud en vervanging nu in 
het meerjarenperspectief van deze 
begroting en in welke mate zal dit nog 
de komende jaren gebeuren? Wat is 
hierbij het proces?

7. Programma 3; economische 
ontwikkeling:
De lasten genoemd onder 3.1. 
Bedragen € 258.000,00. Het budget 
voor het economisch 
uitvoeringsprogramma is € 70.000,00. 
Welke andere lasten zitten er in dit 
bedrag?
Wat wordt er bijgedragen door 
ondernemerscentrum De Schalm?

Het totaalbedrag van € 258.000 bestaat uit de volgende drie bedragen:
- Loonkosten: € 185.000
- Budget Economisch Uitvoeringsprogramma.: € 70.000
- Rentelasten: € 3.000

 
Van De Schalm wordt jaarlijks rente (in 2021 is dat € 10.855) en aflossing ontvangen voor een 
lening die door ons aan De Schalm is verstrekt. Het betreft een doorverstrekking van een lening die 
wij (tegen dezelfde condities) hebben afgesloten bij de BNG. De door ons aan de BNG betaalde 
jaarlijkse rente en aflossing krijgen wij dus volledig gecompenseerd van De Schalm.
 
Tot en met 2019 ontvingen wij jaarlijks € 40.000 dividend van De Schalm. Met ingang van de 1e 
Berap 2020 is de dividenduitkering structureel geschrapt vanwege de financiële situatie van De 
Schalm als gevolg van een lagere bezetting.

8. Programma 5 Cultuur, Sport en 
recreatie:
Kunt u 5.7 openbaar groen en 
recreatie specificeren?

 kosten 
Specificatie kosten taakveld 5.7: x 1.000
Loonkosten voor openbaar groen en recreatie algemeen 1.251
Openbaar groen, waterbeheer en landschapsbeheer en grondverhuur en 
volkstuinen 1.843

Recreatie (speelvoorzieningen en -tuinen, Park Lingezegen) 611
Evenementen 120

Totaal 3.825

9. Programma 7 Volksgezondheid en In de begroting 2020 was een personele uitbreiding t.b.v. de milieustraten opgenomen. De daaruit 
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milieu:
Afvalstoffenheffing: 
In de begroting 2020 waren het aantal 
uren overhead 19.920. In de begroting 
2021 zijn het aantal overheaduren 
gestegen met 2300 uur tot 22.220. 
Kunt u dit toelichten?  

voortvloeiende overhead was nog niet geheel ingecalculeerd in de kosten.

10. Programma bedrijfsvoering:
Juridische zaken: blz 79
Digitalisering van bekendmakingen: 
De wet gaat in op 1 januari 2021. U 
geeft aan dat u in 2021 de 
voorbereidingen gaat treffen. Is dit 
niet te laat?

Antwoord: de inwerkingtreding van de Wet elektronische publicaties is onlangs uitgesteld tot 1 juli 
2021. Voor de inwerkingtreding van de wet geldt een fasering. Vanaf 1 juli 2021 moeten alle 
officiële publicaties elektronisch worden gepubliceerd.  Wij zorgen dat we op 1 juli 2021 voldoen 
aan deze verplichting. Daarnaast is er een overgangstermijn van een jaar voor de plicht tot digitale 
terinzagelegging van stukken en voor digitale publicatie van bestaande beleidsregels. Daar 
refereert de laatste zin aan. We hebben tot 1 juli 2022 de tijd om aan die verplichtingen te gaan 
voldoen.


